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Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central

.a gospodăria agricolă colectivă din 
ernut, regiunea Mureș-Autonomă 
Vfaghiară, se tnsămînțează cu grîu 

ultimele suprafețe
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Calitatea pe primul plan
Foto : AGERPRES

Organ a!
al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile și instituțiile agricole

erminarea grabnică a însămînțărilor
sarcină de mare importanță

Elena Pavel" din Babadag

Ajutor regiunilor 
ramase în urmă

I tn scopul sprijinirii regiunilor ră
mase in urmă cu muncile de toam
nă și îndeosebi cu insămințările, 
Filele trecute Direcția Generară 
S.M.T. din Ministerul Agriculturii a 
luat măsura ca o parte din tractoa
rele din S.M.T.-urile regiunilor a- 
Lansate cu aceste lucrări să fie de
tașate temporar în regiunile înve
cinate.

Din regiunea București, bunăoară, 
ku fost trimise în regiunea Oltenia 
Im număr de 200 tractoare organi
zate în brigăzi complete, cu întreg 
personalul. Pe lîngă tractoare, au 
fost trimise plugurile respective, 
precum și celelalte mașini și utilaje 
necesare muncilor în campanie.

S.M.T.-urile din regiunea Galați, 
printre care cele din Jirlău, Ru- 
sețu, Viziru, Traian Sat și Brăila, 
ku trimis în regiunea Iași 100 de 
[făctoare, iar cele din regiunea Ma
ramureș un număr de 50 tractoare 
tn regiunea Crișana.

Prin trimiterea celor 350 trac
toare s-au creat condiții ca și în 
regiunile Oltenia, Iași și Crișana, 
nsămînțările de toamnă să fie ter
minate în cel mai scurt timp.

PRETENȚII ÎNDREPTĂȚITE
I tn biroul directorului S.M.T. Hăr- 
rnan se află, expuse la loc de cinste 
vreo 10 diplome și steaguri diferite, 
decernate în ultimii ani pentru acti
vitatea mecanizatorilor în întrece
rea socialistă cu celelalte S.M.T.- 
uri. Printre diplome se pot ve
dea cele primite din partea C.C. 
zi Uniunii Sindicatelor din între
prinderile și instituțiile agricole și 
z Ministerului Agriculturii, ca 
S.M.T. fruntaș pe țară, din partea 
2.C. al V.T.M.. ori din partea re
giunii.

— După cum vedeți, pe peretele 
icesta mai e loc suficient și pentru 
ilte asemenea distincții, îmi spuse 
ov. ing. Dicu Vasile, directorul 
S.M.T.-ului. Mecanizatorii din Hăr- 
nan sînt hotărîți să aducă din nou, 
Un Dobrogea în Țara Bîrsei, stea
gul de S.M.T. fruntaș pe țară. Avem 
:reate toate condițiile. Am realizat 
Tină acum peste 100.000 de hantri 
im planul anual, pe care vrem să-l 
iepășim cu circa 20.000 de hantri, 
nețul de cost îl vom reduce așa 
:um ne-am angajat pînă la 55 lei 
oer hantru. In prezent dăm zor să 
ncheiem campania însămînțărilor 
le toamnă. De altfel, aceasta este 
iecada record la însămînțări.

...împreună cu agronomul șef al 
națiunii, tov. ing. Grigore Călcîi 
lornim pe teren la cîteva brigăzi 
■pre a vedea la fața locului cum 
ntmcesc mecanizatorii din această 
națiune. Iată-ne la brigada VII-a 
lin Ghimbav, condusă de comu
nistul Vedleghes Gheorghe. La se
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in întreaga țară, oamenii muncii de pe ogoare se străduiesc să ter
mine în cîteva zile semănatul griului. Anul acesta, în unitățile agricole 
socialiste se vădește o preocupare susținută pentru aplicarea întregului 
complex de măsuri agrotehnice în scopul obținerii unei producții bogate 
în 1962. Despre .această preocupare ne vorbesc pe larg numeroși cores
pondenți ai ziarului nostru.

Cînd se iau măsuri din vreme
Membrii gospodăriei agricole co

lective . Dezrobirea' din comuna 
„Ștefan cel Mare", raionul Cora
bia, au căutat să facă din timp 
pregătirile pentru insămințările de 
toamnă. Îndrumați de organizația 
de partid și urmind indicațiile teh
nicianului agronom al gospodăriei, ei 
au amenajat două centre de condi
ționat semințe, unde s-au selectat 158 
tone de grîu, 15 
tone de secară.

După cum ne 
Cumpănașu din 
pentru ca în pămînt să fie puse 
numai semințe de bună calitate, la

tone de orz și 13

informează tov. N. 
această gospodărie,

Cu 3 zile înainte de termen
Datorită bunei organizări a mun

cii și folosirii întregii capacități de 
lucru a mașinilor agricole, colecti
viștii din comuna Gheorghe Lazăr, 
raionul Slobozia, regiunea Bucu
rești, au terminat însămînțările de 
toamnă cu 3 zile înainte de terme
nul stabilit în planul de acțiune. Ei 
au însămînțat 1.335 ha. cu grtu, 50 
ha. cu orz și 160 ha. cu secară pen
tru masă verde.

Un sprjin prețios au primit colec- 

diul brigăzii, pe ușa atelierului se 
găsea un afiș în care se arăta că 
în cadrul decadei record primilor 5 
tractoriști pe stațiune cu realizări 
mai însemnate, li se vor acorda pre
mii între 150 — 300 lei. Șeful brigăzii 
fruntașe va primi 300 lei, pontato- 
rul-alimentator — 200 lei. Brigada 
care termină însămînțările pînă la 
20 octombrie va fi răsplătită cu un 
premiu de 450 lei.

— Din ce fonduri plătiți aceste 
premii ?

— Din fondul de l’/o premii spe
ciale, îmi răspunde tov. ing. Călcîi. 
De altfel, astfel de premii se dau 
la noi cu regularitate în perioadele 
mai importante.

Plecînd apoi în cîmp, l-am găsit 
pe o tarla lucrînd la semănat pe 
tractoristul Dorr Rudolf. Lucrul era 
pe sfirșite. Inginerul agronom al 
gospodăriei colective, tov. Socol Ie- 
ronim, ne-a spus că mecanizatorii 
de la semănat execută, ca și Ddrr 
Rudolf, cîte 15—16 ha. pe zi.

— Și bineînțeles că fac numai 
lucrări de bună calitate mai spuse 
acesta. Ca dovadă, recolta de grîu 
obținută în acest an a depășit pe 
cea planificată cu 313 kg. la ha. 
In obținerea unor recolte bo
gate noi folosim cu succes, pe lîngă 
alte măsuri, îngrășămintele natu
rale și chimice. Acestea din urmă le 
aplicăm în mod diferențiat, pe baza 
analizelor solului.

tn altă parte l-am găsit pe trac
toristul fruntaș Gut Gheorghe, can
didat de partid — un tînăr înalt, 

fiecare brigadă s-au făcut probele de 
germinație necesare. Totodată, la 
laboratorul raional au fost trimise 
“ probe de grîu pentru care s-au pri
mit buletine roșii. In scopul pregăti
rii unui b »n pat germinativ pentru 
semințe, mecanizatorii de la S.M.T. 
Bechet au arat din timp 4*5 de ha., 
pe care apoi le-au discuit și grăpat 
cu atenție. Tractoriștii din brigada a 
15-a a S. M. T.-ului, în frunte cu Ene 
Florian și Dinicică Ion, ajutați de 
brigadierii gospodăriei Florin Marin, 
Dimulescu Ștefan și Călin Ștefan au 
trecut apoi la însămînțat.

Ei acordă o grijă deosebită calității 
lucrărilor executînd semănatul la 
adincimea de 5—6 cm. în rînduri 

tiviștii de aici din partea mecaniza
torilor de la S.M.T. Slobozia. Atît 
ziua cit și noaptea tractoriștii au 
muncit cu spor la executarea arătu
rilor și la semănat. Mulți dintre 
aceștia, printre care Vasile Drăj- 
neanu. Alexandru Neagu, Gheorghe 
Dragomir și 
nic normele 
sămînțat cu 

alții, și-au depășit zil- 
de lucru la arat și în- 
30—50 la BUtă.

ION IORDANESCU 
corespondent

bine legat. Lucra la scosul 
sfeclei de zahăr cu ajutorul unui 
plug special, inovație a agronomu
lui șef al stațiunii. Realizînd însi- 
lozarea recoltei de pe cîte 6—7 ha 
pe zi, tractoristul ușurează foarte 
mult munca colectiviștilor la a- 
ceastă lucrare.

— Cu toții luptăm să luăm la 
sfîrșitul decadei, premiile anunțate, 
iar Gut Gheorghe, pe cel de tracto
rist fruntaș pe S.M.T., ne spuse 
șeful brigăzii, pe care l-am găsit 
aici. Vrea să i-o ia înainte lui Jenică 
Soveja, fruntașul din decada tre
cută.

...Brigada de aici, de la Ghimbav, 
mai avea de însămînțat încă vreo 
14 ha. A doua zi în această gospo
dărie însămînțările de toamnă ur
mau a fi încheiate. Directorul sta
țiunii mă încredințase însă că pînă 
la 20 octombrie însămînțările se 
vor termina, în mare, pe întreaga 
rază de activitate. Deci la încasarea 
premiilor se anunțau încă mulți 
alți tractoriști și multe brigăzi.

Nu am aflat încă cine s-a situat 
în fruntea întrecerii și a încasai 
premiile. Cert este însă că toți me
canizatorii de la S.M.T. Hărman au 
cîștigat, terminând campania însă
mînțărilor de toamnă în timpul 
optim. Și în ce privește cîștigarea 
steagului roșu de S.M.T. fruntaș pe 
țară această unitate emite, pe drept 
cuvînt, pretenții îndreptățite.

ION LEȘEANU
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Prețul 20 de bani

Membrii gospodăriei colective 
„Elena Pavel" din Babadag, raionul 
Istria, desfășoară o intensă activi
tate în actuala campanie agricolă. 
Producțiile obținute anul acesta i-au 
convins și mai mult de importanța 
însămînțării culturilor de toamnă 
în timpul optim. De aceea, cu spri
jinul mecanizatorilor ei au execu
tat arături din vreme, au pregătit 
un bun pat germinativ și in pre
zent zoresc cu toate forțele însă- 
mînțările. Pînă acum cîteva zile la 
această gospodărie fuseseră însă- 
mînțate 487 hectare cu grîu, 75 hec
tare cu orz, 50 ha cu secară pentru 
masă-verde.

Cele 12 tractoare ale S.M.T. Ba
badag care deservesc gospodăria 
sînt folosite cu întreaga lor capa
citate la executarea arăturilor pen
tru însămînțări. Tractoriștii Buje- 
niță Constantin, Stoica Nicolae, Ca- 
zanlău Tudor și alții execută ară- 

perfect drepte; după semănat tere
nul este tăvălugit.

Pînă zilele trecute, au și fost în- 
sămințate aproape 400 ha cu semințe 
de grîu din soiuri de înaltă produc
tivitate.

în bune condiții agrotehnice
Preocupare pentru calitatea lucră

rilor de semănat acordă și mecani
zatorii de la S.M.T. „23 August", re
giunea Dobrogea.

Mobilizați de organizația de partid, 
tractoriștii din această stațiune des
fășoară larg întrecerea socialistă 
străduindu-se să obțină randamente 
bune pe tractor și respectînd indicii 
de calitate. Ei lucrează pe ogoare 
pînă noaptea tîrziu pentru a termina 
semănatul griului la timp și în bune 
condiții agrotehnice.

Așa după cum ne relatează cores
pondentul ziarului nostru Ilie Stoica, 
ei discuiesc și tăvălugesc terenul cu 
grijă și de mai multe ori pentru a 
mărunți bine bolovanii, creînd astfel 
un pat bun germinativ semințelor.

Deși în toamna acestui an au căzut 
puține precipitații și ca urmare so
lul se lucrează mult mai greu decît 
în mod obișnuit, mecanizatorii reu
șesc totuși să pregătească temeinic 
terenul și să semene în cele mai bune 
condiții agrotehnice.

Respeciînd epoca optimă
Colectiviștii din comuna Bulgăruș, 

raionul Sinnieolaul Mare, și-au pro
pus, în scopul respectării epocii op
time la însămînțări, să termine 
această lucrare pînă la 22 octombrie.

Cu sprijinul tractoriștilor de la 
S. M. T. Sinnieolaul Mare el au pre
gătit cu grijă terenul. Noaptea, trac-

(Continuare în pag. 4-a)
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La gospodăria agricolă de stat din Seini, regiunea Maramureș, vinifica- 
tul este în toi. în fotografie : inginerul oenolog Epureanu Atanasie dînd 
îndrumări muncitorului Petrulea Iulian asupra modului cum trebuie 

filtrat vinul.
Foto : M. TEODORESCU

Moscova, Kremlinul, Congresul — 
sînt cuvinte pe care oamenii mun
cii din satele și orașele patriei 
noastre le rostesc cu tot mai pro
fundă dragoste și admirație tn 
aceste zile cînd în măreața Capitală 
a U.R.S.S. se dezbate noul Program 
de făurire a fericirii oamenilor. Pro
gramul gloriosului Partid al lui 
Lenin arată întregii omeniri drumul 
spre culmile progresului, spre viito
rul ei luminos : comunismul.
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turi de bună calitate, realizindu-și 
zilnic sarcinile de plan. Multă preo
cupare pentru buna desfășurare a 
însămînțărilor se constată și din 
partea tractoriștilor Dîrjan Ion și 
Marinescu Vasile.

Conducerea gospodăriei a luat 
măsuri pentru mobilizarea tuturor 
forțelor la recoltarea porumbului. 
Rezultatele cele mai bune la recol
tatul porumbului au fost obținute 
de colectiviștii din brigăzile de cîmp 
conduse de comunistul Petie Petre 
și de candidatul de partid Dumitru 
St. Nicolae care obțin producții ce 
depășesc cu mult pe cele planifi
cate. La fel de bine muncesc la cu
les conductorii de atelaje Dumitru 
Tereșen, Mustafa Memet, Sandu 
Drăgan și Băisan Constantin; ei 
transportă zilnic din cîmp 4.000 kg 
de porumb.

Dacă culesul porumbului se des
fășoară cu forțe sporite, în schimb, 
eliberarea terenului de coceni se 
execută intr-un ritm nesatisfăcător. 
Astfel, pînă la 20 octombrie au fost 
ridicați cocenii numai de pe 165 
hectare, din cele 485 culese. La a- 
ceastă stare de lucruri contribuie 
și unii colectiviști ca Gheorghe Ma- 
nole, Vasile Dobre, Dumitru D. Ca- 
zanlău și alții care din comoditate 
nu participă efectiv la recoltarea și 
eliberarea suprafețelor ce le-au fost 
repartizate. Așa, de pildă, colecti
vistul Gheorghe Manole a lăsat în 
cîmp un hectar de coceni de po
rumb netăiați, fapt care desigur a 
întîrziat pregătirea terenului desti
nat însămînțărilor de toamnă.

Lichidînd lipsurile semnalate și 
folosind din plin toate forțele în 
actuala campanie, colectiviștii din 
Babadag vor putea termina intr-un 
timp cit mai scurt însămînțările de 
toamnă punînd bază trainică re
coltei anului viitor.

C. DOLNICEANU 
corespondent

Unirea gcspeclâraaler celeclave

sint 
sea- 
gos- 
dln
Va-

Ideia s-a născut cu mult timp în 
urmă în mintea multora dintre mem
brii celor două gospodării colecti
ve. Nu o dată colectiviștii din Piscu 
au stat de vorbă cu cei din Vameșu 
despre treaba aceasta. Doar peri
metrele gospodăriilor le sînl veci
ne, așa după cum vecine le 
și satele. Ei și-au dat limpede 
ma că prin unirea celor două 
podârii colective — „9 Mai“ 
Piscu și „Octombrie Roșu" din 
meșu — membrii colectiviști ar avea 
numai de ciștigat. Raportul la Ple
nara C.C. al P.M.R. din 50 iunie— 
1 Iulie a.c. a venit să le Întărească

Despre acest viitor vorbesc cu în
flăcărare muncitorii din industria 
țării noastre, tn adunările lor con
sacrate lucrărilor Congresului âl 
XXII-lea al P.C.U.S. La Reșița, în 
cetatea oțelului, unde mii de munci
tori s-au adunat în hala nouă de 
mașini a Combinatului metalurgic, 
au putut fi auzite cuvinte ca ace
lea ale laminatorului Mihal Preo- 
teșescu : „Ne-am bucurat întotdeau
na de sprijinul poporului frate so
vietic. înaintarea U.R.S.S. spre co
munism va întări și mai mult for
țele întregului lagăr socialist. Țările 
socialiste, strîos unite, vor păși mi
nă în mînă spre comunism".

„Proiectul de Program al P.C.U.S., 
prezentat la cel de-al XXII-lea Con
gres al P.C.U.S. de către tovarășul 
N. S. Hrușciov — a spus maistrul 
instalator reșițean Nicolae Deneș — 
răsună în întreaga lume ca o mă
reață chemare la pace și prietenie

Far călăuzitor pe drumul vieții noi
G.A.S. GIARMATA, REGIUNEA 

BANAT. „In aceste zile, cînd la 
Moscova se desfășoară lucrările ce
lui de-al XXII-lea Congres al 

spune Nicolae Dogaru, 
gospodăriei — lucrătorii

P.C.U.S. - 
directorul 
din G.A.S. urmăresc cu viu interes, 
alături de toți oamenii muncii din 
țara noastră, succesele dobîndite de 
poporul 
creatoare 
socialiste 

sovietic, 
tn 
li 

viitor. Vastul 
constituie un
strucția economică 
agriculturii".

experiența sa 
construirea societății 
mărețele sarcini de 
Program al P.C.U.S. 
far călăuzitor în con- 

șl dezvoltarea

COMUNA BRUSTURI, RAIONUL 
TG. NEAMȚ. Bărbați, femei, fete și 
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NOI OGOARE UNITE

■; Spre o viață tot mai îmbelșugată
p Țăranii întovărășiți din satul 
i Crișeni, raionul Zalău, au avut 
5 posibilitatea să se convingă că 
P munca unită este mai avantajoa- 
? să, dă rezultate mai bune decît a- 
p tunci cînd fiecare lucra pe pete- 
P cui său de pămînt. 
■C Comuniștii și candidații de par- 
p tid din organizația de bază a în- 
P tovătășirii, discutînd sarcinile re- 
J, ieșite din Plenara C. C. al P.M.R. 
Idin 30 iunie—1 Iulie 1961 în do

meniul sporirii producției agricole, 
au hotărît să desfășoare o intensă 
muncă politică în rîndul țăranilor 
muncitori pentru a pune bazele 
unei gospodării colective.

Luîndu-și angajamentul ca fie
care din ei să dea un exemplu 

•C personal celorlalți țărani munci- 
p tori, membrii și candidații de par- 
P tid au depus primii cererile pen- 
S tru gospodăria colectivă. Pilda și 
p hotărîrea lor a avut darul să tre- 
P zească un mare interes pentru 
jC gospodăria colectivă. Comitetul 
p de inițiativă, sprijinit de organi- 
■J zația de partid, a început cu te- 
5 mei munca politică în rîndul ță- 
P rănilor întovărășiți. Cu sprijinul 
i comitetului raional de partid au 
P fost organizate mai multe vizite 
5 ale întovărășiților la gospodăria 
î colectivă din Horoatul Crasnei. 
P Cu acest prilej oaspeții întovă- 
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a se uni în gospodării 
mal mari, care oferă con- 
bune pentru folosirea ra-

șl mal mult această convingere. 
„In ultimul timp — spunea tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-DeJ în Raport 
— a căpătat extindere tendința gos
podăriilor colective mici, cu posibi
lități reduse de dezvoltare econo
mică, de 
colective 
diții mai 
țională a pămîntului și pentru apli
carea metodelor agrotehnice înain
tate, pentru utilizarea mai eficace a 
mijloacelor mecanizate și dezvol
tarea multilaterală a producției a- 
gricole vegetale și animale".

Posibilități reduse de dezvoltare 
economică au In prezent și cele 
două gospodării colective despre 
care am amintit. Colectiva din Va
meșu, bunăoară, este o unitate 
mică, cu o supraiață de numai vreo 
șase sute de hectare. O bună parte 
din această supraiață este pretabilă 
culturilor lurajere, îndeosebi lucer- 
nierelor, și legumelor. Deși dispune 
de condiții favorabile pentru dez
voltarea zootehniei și legumicultorii 
gospodăria nu le-a putut însă folosi 
așa cum se cuvine, deorece nu are 
suiiciente brațe de muncă. La rîn- 
dul ei, gospodăria colectivă „9 Mai“ 
din Piscu, mult mai mare ca întin
dere decit prima, nu are condiții 
prea bune pentru dezvoltarea ra
murilor de care vorbeam mai sus. 
In schimb, această unitate are mai 
multe brațe de muncă. De aseme
nea, gospodăria din Piscu are con
diții prielnice pentru dezvoltarea 
sectorului viti-pomicoi. Așa 
lucrurile, se înțelege 
celor două gospodării, studiind po
sibilitățile ' 
unitate in parte, au ajuns la con
cluzia că 
lor, ei vor reuși să formeze o gos
podărie mare și puternică, cu posi. 
bilități mari de dezvoltare multila
terală.

Aci am amintit doar de cîteva din 
avantajele pe care Ie oferă unifi
carea color două gospodării. Colec
tiviștii însă au descoperit șl altele, 
șl nu dintre cele de neluat In sea
mă. Ei le-au scos în evidență în 
cadrul adunărilor generale care

stind 
că membrii

de care dispune iiecare

prin unirea colectivelor

luptă pentru

muncitoarele 
imn de slavă 
poporului soi

între popoare. El ne întărește și 
mai mult convingerea că războiul 
poate fi pretntîmpinat și eliminat 
din viața socială, datorită forței 
uriașe a lagărului socialist, a tu
turor popoarelor care 
pace".

Alături de bărbați, 
reșițene ridică și ele 
mărețelor victorii ale 
vietic condus de Partidul lui Lenln, 
și privesc cu încredere și entuziasm 
la viitorul tot mai luminos al celor 
ce muncesc. „Sînt bucuroasă — a 
spus muncitoarea Maria Vermeșan 
— că trăiesc în această epocă în 
care prind viață visurile despre co
munism. Sînt mîndră că, sub con
ducerea încercatului nostru partid. 
Partidul Muncitoresc Romîn, poporul 
nostru, avînd în față exemplul stră
lucit al oamenilor sovietici, va de- 
săvîrși construcția socialismului, va 
păși treptat spre comunism”.

băieți — pe9te 400 la număr — tm- 
brăcațl în frumoase costume, s-au 
adunat în sala căminului cultural 
din comuna lor, la conferința des
pre strălucitele realizări obținute de 
poporul sovietic și mărețele sarcini 
prevăzute în noul Program al Parti
dului Comunist al Uniunii Sovieti
ce — Program al construirii comu
nismului. Pentru harnicii lucrători 
al ogoarelor omite din
Brusturi, ca și pentru toți ceilalți 
oameni din agricultura țării noas
tre, lucrările Congresului al XXIIm 
lea al .P.C.U.S. stîmesc un viu In
teres, admirație și dragoste fierbin
te față de constructorii comunismu
lui, bunii prieteni și frați ai poporu
lui nostru muncitor.

comuna

rășiți din Crișeni au vizitat cul
turile gospodăriei, magaziile, 
grajdurile de animale, au mers în 
casele colectiviștilor interesîn- 
du-se despre felul cum trăiesc, 
despre veniturile pe care le rea
lizează lucrind în colectivă.

După aceste vizite, în care. în
tovărășită s-au convins că gos
podăria colectivă aduce fericire, 
belșug și bunăstare, comitetul de 
inițiativă a primit alte zeci 
zeci de cereri. Agitatorii 
explicat cu răbdare avantajele Ps 
care le aduce munca în gospodă
ria colectivă, au dezbătut preve
derile statutului model al gospo
dăriei colective. La căminul cul
tural s-au organizat manifestări 
culturale corespunzătoare.

Rezultatul a fost că mulți ță
rani muncitori care au depus ce
reri pentru colectivă au devenit 
ei înșiși agitatori neobosiți pen
tru transformarea întovărășirii 
gospodărie colectivă.

De curînd, la Crișeni, într-o 
mosferă de mare sărbătoare,

și 
au

Iîn

at- 
a 

avut loc inaugurarea gospodăriei 
agricole colective în care a intrat 
cea mai mare parte a țăranilor 
muncitori din sat. Pe ogoarele 
fără haturi, noii colectiviști au în
ceput muncile din campania de 
toamnă.

■-au ținui cu puțin timp In urmă în 
ambele gospodării, adunări care au 
avut ca principal punct al ordlnei 
de zi: unificarea gospodăriilor co
lective „9 Mai" din Piscu și „Oc
tombrie Roșu" din Vameșu. Colecti
vistul Ștefan Anton din Piscu, de pil. 
dă, a arătat că prin unirea celor 
două gospodării se va crea posi
bilitatea măririi suprafețelor cul
tivate cu plante tehnice, care, după 
cum se știe, sînt aducătoare de 
mari venituri bănești, iar prin folo
sirea in mai mare măsură a brațe
lor de munca la culturile intensive, 
ca legumicultura și viticultura, și 
in zootehnie, mecanizarea păioase- 
lor și prășitoarelor va putea crește 
simțitor. La rindul lor, Șerban Pa- 
nait, Sandu Irimia, lancu loniță, Pe
tre Dragomir și mulți alți colectiviști 
au relevat faptul că în condițiile 
unirii celor două gospodării, su

prafața arabilă va crește pe seama 
desființării unor drumuri de acces, 
vor spori posibilitățile de fertilizare 
a solului, îndeosebi ca urmare a 
dezvoltării zootehniei, se va putea 
lace o mai bună rotație a culturilor, 
regulile agrotehnice vor putea ii a. 
plicate mult mai bine. Desigur, că 
aceasta înseamnă o valorificare su
perioară a terenului și deci crearea 
de condiții favorabile pentru spori
rea producțiilor și a veniturilor bă
nești, pentru dezvoltarea averii ob
ștești.

Toți membrii celor două gospo
dării au fost de acord cu unirea a- 
cestora. Nu peste mult timp, după 
terminarea muncilor agricole de 
toamnă, membrii gospodăriilor din 
cele două sate ale comunei Piscu, 
se vor aduna din nou, de data a- 
ceasta împreună, pentru a alege 
noua conducere a gospodăriei uni
te și a reorganiza brigăzile și e- 
chipele. Nu ne indoim că in scurtă 
vreme, valoriiicînd toate posibilită. 
țile pe care unirea celor două gos
podării le-a creat, colectiviștii din 
comuna Piscu vor face din colectiva 
lor una dintre unitățile agricole pu
ternice ale raionului Galați.

V. POMPILIU
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Impresii din U.R.S.S
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Am avut marea fericire să vizitez 
Uniunea Sovietică, în a doua jumă
tate a lunii septembrie din acest an, 
împreună cu alți 29 de tovarăși din 
gospodăriile de stat din țara noas
tră.

M-a impresionat ritmul cu care se 
muncește și se construiește in Uniu- _____ _ y, v,_ ______
nea Sovietică. In zilele cind delega- numărului de animale. La începutul 
ția noastră a vizitat Moscova, oa- acestui an existau în Uniunea So-

de la 23.200.000 tone în 1953 la 
56.900.000 tone în 1960; producția 
de semințe de culturi oleaginoase de 
la 3.110.000 tone la 4.320.000 tone; 
producția de bumbac brut de 
3.850.000 tone la 4.400.000 tone.

Un salt pilduitor s-a făcut 
U.R.S.S. și în ce privește mărirea

O preocupare permanentă

ția noastră a vizitat Moscova, oa
menii sovietici se pregăteau cu en
tuziasm sâ întâmpine cel de-al 
XXIl-lea Congres al P.C.U.S. Pretu
tindeni, pe marile artere din Mos
cova și din alte orașe pe care le-am 
vizitat, am văzut construcții noi, 
moderne, foarte multe șantiere de 
blocuri și fabrici inditind alte uriașe 
viitoare înfăptuiri.

O impresie puternică ne-a lăsat 
vizitarea expoziției „Realizările eco
nomiei naționale a U.R.S.S.", care 
ocupă o suprafață de 340 hectare. 
Bineînțeles, pe noi ne-au interesat 
în mod deosebit realizările din 
marea agricultură a Uniunii Sovie
tice.

Cu prilejul vizitării expoziției am 
aflat cu adîncă admirație că în 
U.R.S.S. au fost valorificate 41 mi
lioane hectare pământuri înțelenite 
și virgine din regiunile răsăritene 
ale țării — Siberia, Kazahstan, re
giunea Volgăi, Ural etc. Producția 
globală de cereale a crescut în I960 
de pildă, in comparație cu anul 
1953, de la 5 miliarde puduri 
(82.500.000 de tone) la 8,1 miliarde 
puduri (133.200.000 de tone) — in 
1961 creșterea fiind și mai mare. In 
1953 statul a achiziționat 1,899 mi
liarde puduri de cereale, pe cită vre
me in 1960—2,852 miliarde puduri.

In vreme ce in 1953 s-au recoltat 
41.300.000 tone de griu, in 1960 s-au 
recoltat 63.700.000 tom griu. Pro
ducția de sfeclă de zahăr a crescut

vietică 75.800.000 capete vite cornu
te mari, cu 20 de milioane mai mult 
ca la începutul anului 1954.' Numă
rul porcilor a crescut în această pe
rioadă cu peste 25.300.000 capete, nu
mărul de oi cu 33.100.000.

Multe ore în șir am vizitat pavi
lionul porumbului din cadrul expo
ziției. Culturii porumbului i se a- 
cordă azi in U.R.S.S. o mare aten
ție, suprafețele cultivate creștină an 
de an. Am văzut la expoziție foto
grafiile unor maeștri în cultura po
rumbului ca T. Tiukavski din sov
hozul Taranovsk, care a obținut 62 
de tone porumb pentru siloz la 
hectar, — sau a lui V. Skut din col
hozul „Drumul Comunismului", care 
a realizat 7.500 kg porumb boabe la 
hectar.

Cu interes deosebit am vizitat sec
torul zootehnic al expoziției. Intre 
altele, ne-a reținut atenția un grajd 
de vaci complet mecanizat, unde 
mulsul se face cu agregate portabile, 
adăparea se efectuează eu adăpători 
individuale alimentate de la un ba
zin central pe principiul nivelului 
constant reglementat de un flotor.

Manifestări cuîtura'e
în aceste zile în satele și comu

nele regiunii Dobrogea au loc nu
meroase manifestări culturale în
chinate Prieteniei romîno-sovietice 
(conferințe, seri literare, simpozi
oane etc.). La Conferințele : „Un 
măreț program de construire a co
munismului", „Spre cel mai înalt 
nivel de trai din lume", „Lumea 
peste 20 de ani”, „Omul epocii co
muniste” și altele au participat 
pînă acum peste 250.000 de munci
tori mecanizatori și colectiviști.

*

Și în regiunea Ploiești au loc nu
meroase manifestări in cadrul Lunii 
prieteniei romîno-sovietice. Astfel 
în 26 de sate și comune din raioa
nele Teleajen, Mizil și Ploiești lec-

torii Filialei S.R.S.C. au ținut con
ferințe pe teme ca: „Un măreț pro
gram de construire a comunismu
lui”, „Cultura comunismului o 
treaptă superioară in domeniul cul
turii omenirii”.

*
Dumitru Stancu. președintele gos

podăriei agricole colective ..Ilie Pin- 
tilje” din comuna Ghimbav, regiu
nea Brașov, a avut fericirea sâ vi
ziteze Uniunea SovietidL Despre 
impresiile sale culese in această vi
zită în Țara constructorilor comu
nismului Dumitru Stancu a vorbit, 
zilele acestea, consătenilor săi. El a 
povestit astfel despre coîb.-^trrile 
vizitate, despre Expoziția .Realiză
rile economiei naționale a L’JLfLS”.

Evacuarea gunoiului de grajd 
face cu ajutorul unei bande trans
portoare cu paleți acționată de 
electromotor. Această bandă se 
cârcă intr-un transportor oblic 
paleți cu care se duce gunoiul de 
grajd direct în mijlocul de trans
port, folosindu-se ca așternut rume- 
gușuri sau paie tocate.

în ansamblu, sectorul agriculturii 
din marea expoziție unională ne-a 
convins o dată mai mult despre 
lupta perseverentă ce se duce in 
Uniunea Sovietică pentru aplicarea 
celor mai moderne metode de lucru, 
pentru continua creștere a produc
ției, menită a pune la dispoziția oa
menilor muncii cantități tot mai 
mari de piine, carne, lapte, grăsimi, 
ouă, fructe, — iar industriei materii 
prime agricole din abundență.

Dintre unitățile agricole vizitate 
ne-am oprit mai mult in sovhozul 
„Stalin“ din raionul Litinsk care are 
10.000 ha și e specializat in produc
ția de lapte și carne. Sovhozul po
sedă în prezent 3.000 de taurine din
tre care 1.054 de vaci de lapte și 
6.000 porci puși la îngrășat. Ne-a in
teresat in mod deosebit cum se face 
aci mecanizarea lucrărilor, cum se 
fertilizează solul, cum se pregătesc 
terenurile pentru insămfnțări și cum 
este organizată munca rn sectorul 
zootehnic.

Multe din metodele de lucru vă
zute aci le vom aplica și noi, in 
gospodăria de stat Toporu. Am ur
mărit, de pildă, cum muncitoarea 
Malinovskaia îngrijește 800-900 de 
porci. Ea ți-a luat angajamentul ca 
in 1961 să ingrașe 1-800 de porci și 
să dea 160 de tone de came Ia un 
preț de cost de 280 de ruble tona. 
Această îngrijitoare obține un spor 
zilnic de creștere in greutate de 602 
g-arne pe -ap de an.mcl, cu un preț 
de coet foarte scăzut. Furajele (con
centratele «aratei sin: aduse ea me
canic și distribuite in automate de 
hrinire.

Firește că însemnările de mai sus 
nu reflectă decit o parte atică dt 
impresiile ți bogatele inci'.âmsnte 
culese te nmpul ei: rir:st Uniu
nea Sovietici. Vtzindu-i pe oamenii 
sovietici es rit etinziarv «wnevse 
pentru indepiinirea șaram'^r tra
tate de PC’-'-S. iat seama
ei ei cor mși să !nâep<.nrucă ri 
ekiar ti depâșeasei prevederile n.i- 
rețului program de ecnatrgsre C eo- 
atnnmnins iu U-R-ă-S- pe eer« in 
aceste ttle C dezbate Congresul al 
XXLl-lea zl PU.l'S. eventmens in- 
termtiozal remsreeba tpre care tint 
așterne pnmnle tuturor oameni
lor aamh, dornici de pane ș; 
progres din întreaga luate

<u

Căminul cultural din Comana de Jos, regiunea Brașov, are și o formație 
de dansuri care este mult apreciată de locuitorii din comună și din satele 

vecine. Iat-o în fotografie, în timpul unui spectacoL
Foto : AGERPRES

Ce sâ citim

Vadim Kojevnikov: Vi-I prezint pe Baluev
Ce deosebire între șantierele pri

melor cincinale, șantiere ale con
strucției socialismului în Uniunea 
Sovietică — așa cum le cunoaștem 
din cărți- (-Cimentul” de Gladkov, 
—..Și a fost ziua a doua" de Dva 
Ehrenburg _Soti* de Leonid Lecnov 
etc.) și șaniierele construcției comu
nismului — așa cam ni le înfățișea
ză. printre alte lucrări literare, și 
romanul .Vi-1 prezint pe Baluev”, 
de Vadim Kojevnikov.

Șantierele din anii construcției so
cialiste, erau populate âe o mare 
mulțime de muncitori veniți din 
toate colturile imensei Rusii, care 
lucrau te oandiții eroice, cu instru
mente rud-mentare. Pe șantierele 
construirii comunismului funcțio
nează cele mai moderne mecanisme, 
agregatele cele mai perfecționate, 
minuite de camera cu o tealtă cali
ficare. Ariad o frumoasă cultură ge
nerală șt preocupări intelectuale 
foarte var.ats. constructorii comu
nismului s£~t pregătiți sufletește să 
intimpine comunismului Cei 
mai virzte.rz. printre cere Baluev 
șt toii wra.-âș:. săi de generațle,
care ș-au ăcrmat pe vechile șantiere 
și au trec-t prin încercările cumpli
te ale răzt» -alții, au oobindit 
periență rotariiă și luptă cu 
împotriva spîot deprinderi 
hnootriva asor metode care

a weteJe condiții, dar acum 
potr itei Intr-un fel conduci 

cu totul altfel

a devenit o necesitate ea apa și ae
rul. O necesitate și o datorie socia
lă. O datorie socială, fiindcă mun
cind. ei au mereu viu în conștiință 
obiectivul social aman, care se în
făptuiește prin munca lor. E acesta 
un mod comunist de a concepe 
mu.Tca.

Cartea lui Kojevnikov, apărută re
cent în .Biblioteca pentru toți', cu 
prilejul Lunii prieteniei romîno-so
vietice, ne demonstrează foarte 
convingător că oamenii sovietici au 
nu numai condițiile materiale pen
tru a înfăptui comunismul, dar sînt 
și pregătiți sufletește să intre în a- 
ceastă nouă eră.

E. LUCA

Gospodăria noastră agricolă de 
stat a luat ființă la începutul acestui 
an. Firește, pentru obținerea unor cît 
mai bune rezultate in producție, una 
dintre cele mai de seamă probleme 
ce trebuiau rezolvate era crearea 
unor bune condiții de muncă și de 
trai necesare lucrătorilor gospodă
riei. în acest scop, organizația de 
partid a dat îndrumări prețioase 
conducerii administrative și comite
tului sindicatului spre a lua măsuri
le tehnico-organizatorice în vederea 
găsirii unor mijloace prin care să 
fie micșorat efortul fizic al oameni
lor Ia atelierul mecanic, la graj
duri etc.

Potrivit unui plan concret de 
muncă întocmit pe baza indicațiilor 
date de organizația de partid, mem
brii comitetului sindicatului au spri
jinit traducerea în viață a măsurilor 
luate de conducerea unității, mobi- 
lizindu-i pe muncitori să lucreze cu 
rîvnă spre a termina într-un timp 
cit mai scurt instalarea mașinilor 
unelte și a celorlalte utilaje necesare.

La grajdul celor 230 de vaci, de 
exemplu au fost instalate adăpători 
automate, astfel îneît mulgătorii- 
îngrijitori nu mai sînt nevoiți să 
aducă apă cu gălețile pentru adă
parea animalelor și pentru curățe
nie ; s-a instalat totodată linie deco- 
vil acum gunoiul de grajd este eva
cuat cu vagonetele. Tot pentru mic
șorarea in cît mai mare măsură a 
efortului fizic al muncitorilor și 
creșterea productivității muncii au 
fost puse în funcție 3 aparate de 
muls electric. Introducerea tehnicii 
noi la mulsul vacilor a fost primită 
cu bucurie de către mulgători.

Conducerea gospodăriei și comite
tul sindicatului s-au preocupat și se 
preocupă cu simț de răspundere și de 
asigurarea unor bune condiții de trai 
necesare muncitorilor. Astfel au fost 
amenajate 3 dormitoare comune, 
care au fost dotate cu saltele, paturi 
și lenjerie bună.

în curînd vor fi date în folosință 
și 2 apartamente pentru familiști. 
8-au luat măsuri și pentru aducerea 
cantităților de lemne de foc ne
cesare.

în gospodăria noastră funcționează

două cantine. Ca urmare a griji 
conducerii unității pentru o buni 
aprovizionare cu alimente și a an 
trenării comisiei de cantină de cătr< 
comitetul sindicatului spre a-și în. 
deplini cu sirguință sarcinile ce-i re 
vin, activitatea ambelor cantine s-t 
îmbunătățit mult. Conducerea și co 
mitetul sindicatului n-au reușit însă 
să completeze pînă acum și mobilie 
rul de Ia sălile de mese ale cantine
lor. Lichidarea acestei deficiențe stă 
în centrul atenției noastre, urmînd 
ca în scurtă vreme să fie confecțio
nate mesele și scaunele necesare.

Cu sprijinul comitetului sindicatu
lui salariații familiști și-au putut asi. 
gura anul acesta legume și zarza
vaturi din abundență: fiecăruia i s-au 
repartizat mici lături de teren ce nu 
puteau fi folosite pentru cultura 
mare, pe care ei au amenajat grădini 
de zarzavat.

Comitetul sindicatului s-a preocu
pat și de desfășurarea unei rai șnai 
rodnice munci culturale de riiasă, 
astfel incit muncitorii să fie ajutați 
a-și ridica nivelul politic, cultural 
și profesional și a-și petrece în mod 
cît mai plăcut timpul liber. între 
altele, majoritatea lucrătorilor gos
podăriei au vizionat filmele prezen
tate de caravana 
poposește la cite 
unitatea noastră, 
diții de radio in
nut mai multe conferințe

Ne dăm seama că aceste manifes
tări sînt încă puține față de cerin
țele muncitorilor. De aceea, cu spri
jinul organizației de partid din gos
podărie, comitetul sindicatului și-a 
propus să amenajeze în scurtă vre
me un club, in cadrul căruia se va 
putea desfășura o muncă culturală 
de masă mult mai rodnică decit pînă 
acum.

cinematografică ce 
2 săptămîni și in 
s-au organizat au- 
oolectiv și s-au ți-

GRIGORE SÎNTEJUDE^

președintele comitetului 
sindicatului G.A.S. Mihai Viteazul 

raionul Turda, regiunea Cluj

Nici după șase luni?

La prima participare - medalia de aur
E o seară neînchipuit de căldu

roasă pentru sfirșitul lui șaptemhrla 
Căruțele sau mașimle tree pe dzuss 
ridicînd adevărc.i nor. de p:aî care 
stăruie multa vreme in cer. La se
diul gospodăriei eoleotiv» Eeaa 
Pavel" din Aradul Nou, doar o sin
gură fereastră e luminată.

•— E tovarășul președinte îmi spu
ne paznicul. Mai are de lucru ie 
semnat hîrtii, că toată ziua a fost 
plecat pe cîmp.

Candidatul de partid Ion Pacu. e 
un bărbat vinjos, negricios comu
nicativ și prietenos. După ce a ■et—- 
nat de semnat htrtiile. discuția se 
leagă firesc.

— Ne-a bucurat mult medalia de 
aur pe care am primit-o ia concur
surile Expoziției internaționale de 
horticultura de la Erfurt. E prima 
noastră participare la ua eoncurs 
internațional, iar succesul a da: par
că aripi colectiviștilor de la grădi
nă, iar pe noi ne-a îndemnat să mă
rim suprafața de răsadniță. !a anul 
acesta am avut 3.000 m.p. cultivați 
cu castraveți din soiul de Arad, In 
ahul viitor vom cultiva pe 7.000 m p.

— Este un salt bun, nu m-am pu
tut abține să remarc.

Președintele încuviințează spusele 
mele cu o mișeare a capului apoi 
precizează :

•— Castraveții de răsadniță sint o 
cultură foarte rentabilă pentru 
iar soiul nostru de Arad este 
cerut lă export. De asemenea, 
acesta vindem circa 15 kg. 
sămîntă la diverse gospodării 
stat și colective. Și producțiile ne 
dau satisfacție căci obținem 12 kg 
castraveți pe m.p. de răsadniță. 
După calculele noastre, numai de la 
castraveți și ardei iuți, am realizat 
ajiul acesta un venit net de 286.000

aer.

noi, 
mult 
anul 

de 
de

Carnet de reporter

cast soi »-a cultivat aici din tată 
in fiu. iar «ac;e:ela au tost pășuat* 
en zgircaaia. Acum Insă, vuufam »i- 
mîniă tuturor unitățilo:. că doar nu 
sintam proprietari individuali ci co- 
’•cUriart Un singur lucru Lasă tre
buie știut : sînt o cultură foarte 
gingașă. O singură greșeală la ră
sadniță «i castraveții «-au compro
mis. Echipa Iui Pomerxei Franc.sc 
e «peciallxstft ln»ă ei t se dato
rează succesul pe care l-am avut la 
Erfurt, care cons’ttuie mîndria noas
tră și un imbold pentru anul viitoz.

— Fiindcă a venit vorba de Er
furt. am intervenit eu. nu vrei să ne 
spui ce anume te-n impresionat din 
vizita pe eare ai făcut-o acolo in 
august ?

— Sînt mulie lucruri de spus des
pre această intetesantă vizită. Pă
rerea mea este că noi am avut poa
te cea mai frumoasă participare la 
Expoziția de la Erturt te ceea ee 
privește produsele. In ceea ce pri
vește prezentarea lor, cred că ne-au 
întrecut alte pavilioane, ea. de exem
plu. cel bulgar. în timpul cind am 
vizitat orașul n-am mai găsit decit

pxsna eulnu: la șe:ele dia laiul o- 
roralui te schimb, auzite, aurite Cari 
f. bmalxteleș de o eo-ttote exrep- 
toaati tesriiutul de Cer.eultară dia 
Erfurt ere biaeenoșeu: ta lumea 
tetroagd pestru rer-.tatela obțiaute 
te crearea de somn ș: pioducerea 
ce semețe Cele cîteva cooperative 
ccr.coj de producție pe care le-am 
v-Eta: ne-au arătat că cooperatorii 
germam 5— ua mare accen: pe 
ăesveuaroa culturilor teriste și oh- 
țm vetntari frumoase.

Vizita noastră a cuprins și alte 
obiectlTe. Le:cr;gul. Dtesda cu mi- 
uuaetele ei ga-en. de artă, Buehea- 
wairi care ne-a raadus in amintire 
cruaeie cumplite săvirsite de na
ziști Împătriră a sute de mii de oa
meni lrpsiti de apărare. M-a cutre
murat cele ce am văzut te acest 
lagăr si ro-mn. gindit că trebuie fă
cut totul ca sâ fze tăcuți neputiz 
militansfci cermon: care au 
pteă acum asupra omenirii ] 
Iul a două războaie mondiale 
ti’.oăie.

Pentrs ua momea: te cameră 
niște. Uitucele curtate ale Iui 
Pcrcu «tef rostite cu adtecă 
nare.

La despărțire președintele a mai 
adăugat rerenind la preocupări de 
prezent

— Am Început să ne pregătim te
meinic ti pentru noile eulturi torța- 
te. Pregătim pămintul și mranița— 
In seră crem castraveți din soiul 
Cornichon pe care în curînd ii vom 
recolta. Dacă adăugăm că la griu 
am depășit planul cu 400 de kilo
grame. iar la porumb depășirea va 
ti poate dublă, putem spune că vom 
încheia anul cu rezultate foarte 
bune.
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LUCIAN CURSARU

La Casa Agrono
mului din Petin, 
regiunea Maramu
reș, mii de cadre 
de colectiviști, me
canizatori și ingi 
neri sînt pregătite 
în fiecare an în 
problemele cele 
mai importante ale 

agriculturii.

Foto: LUCIAN 
CURSARU

o ex- 
succes 
vechi, 

erauipotriva 
bane in 1 

o mare ~e. și 
un Crup mmm de muncitori care 
au Cecare <*tre ei o perse-jlitaie 
foarte beae ew.urată șt coașuinta 
acestei pe»a i»a’:tăți-

Oamer.'. vechu geaerațzî re--pese 
să-și iosuseatscă pc2e meoode de 
murei, reușesc să se reirnc.aseă pe 
ei teșiși, te’• ițind astfel sâ prețuias- 
eă muit mat mult pe fiecare om 
In pane. Or. respectai acesta 
profund pettm om. dragostea pen
tru tovarășul tău de muncă e issăși 
expresia tutui mod comunist de 
comportare.

Tinerii, vuind și înfăptuind acte 
ce eroum. sînt atit de îndrăgostiți 
de profesia lor. teci: muneesc nu 
dm»-o eonstringere materială, 
așa cum un vicleni» muncește pen
tru a executa cit mai bine o melo
die. Muncesc, adică, de dragul mun
cii. pentru că, pentru ei. munca

'«re £

ci

Pentru a se asigura o cit mai bună 
aprovizionare a oamenilor muncii din 
orașul Bacău cu legume și zarzava
turi lapte, came etc, in luna aprilie 
a acestui an a fost înființată lingă co
muna Letea, la circa 12 km de oraș, 
o nouă gospodărie agricolă de stat.

Firește, începuturile sînt totdeauna 
anevoioase. Dar în frunte cu membrii 
de partid, colectivul de muncă de aci 
a pornit cu entuziasm la lucru. In 
sectorul legumicol care ocupă 70 de 
ha. s-au obținut o serie de rezultate 
bune fia varza de vară, dovlecei, go- 
goșari etc planul de producție a fost 
îndeplinit și depășit). Același lucru 
ss poate spune și despre planul de 
livrare Ja porcii puși te Îngrășat

ta fecare eecLos de «ctintate al

de

duit să «plice ia procesul de produc
ție metode înaintate de lucru.

Tov. Ispir Alexandru, organizatorul 
de -oar'id al gospodăriei, ne-a arătat 
că la obținerea unor bune rezultate 
in sectorul legumicol, de pildă, o con
ți butie deosebi’ă au adus-o comuniș- 
tu) Fîrțeseu Constantin Și utemiștii 
Marna Nicolae si Marina Elisabeta. 
Despre unii mecanizatori, ca, de pil
dă comunistul Ci-olcan loan, candi
datul de partid Ivan C. Nicolae sau 
uter utii Codreanu Mircea Și Berilă 
Jenicâ. am auzit numai cuvinte de 
’.audă d-n partea membrilor comitetu
lui sindicatului Intre îngrijitorii de 
porcine de la brigada Serbănești, to
varășii Stinqaciu Zinca, membră de 
partid și Crete Ion candidat de par»

tid, sînt de asemenea, exemple de 
hărnicie și pricepere.

M-aș fi așteptat ca despre rezul
tatele muncii acestor fruntași In pro
ducție să citesc cel puțin citeva rîn- 
duri de bună apreciere la gazeta de 
perete de la centrul gospodăriei! mă 
gîndeam totodată că metodele lor de 
muncă s.ar fi cuvenit să fie popu
larizate prin foaia volantă a gospo
dăriei, iar iotografiile lor prezentate 
la panoul de onoare,

— Care gazetă de perete ? Ce pa
nou de onoare ? s-a mirat statisticia- 
nul Pricop Mihai, secretarul comite
tului sindicatului, cînd l-am întrebat 
despre toate acestea. Păi în gospodă
ria noastră, a adăugat el, activitatea 
liniMrxff e abia la —început 1 De alt- 
M. k Iest ocgaaîxaie ptăâ acum tu
ni: 4 dm eaie • grope szadhcale pre
văzute.

Secretarul comitetului sindicatului 
avea dreptate să-și exprime nedume
rirea în ce privește gazeta de perete. 
Cea existentă la fosta secție Letea, 
înaintea dezarondării gospodăriei a- 
gricole de stat Șerbănești, am aflat 
că ar fi fost mutată la grădina gospo
dăriei, urmînd ca Ia centrul noii gos
podării să fie confecționată alta.

— Ce e drept, a fost adus materia
lul necesar pentru aceasta, m-a in
format secretarul comitetului sindi
catului; dar din luna aprilie pînă 
acum, în octombrie, gazeta de pere
te a rămas tot în stare de... proiect.

Cît privește organizarea grupelor 
sindicale, tov. Pricop s-a dovedit a 
nu fi la curent cu adevărata stare de 
lucruri. Secretarul consiliului local al

sindicatelor Bacău, tov. I. Tănase, cu 
care am stat de vorbă ulterior, a pre
cizat că grupele sindicale au fost con-, 
stituite la G.A.S. Lelea la 7 septem
brie (ce e drept, foarte tîrziu față de 
data înființării acestei unități) cînd 
au fost încheiate și cuvenitele proce
se verbale în care s-au menționat,; 
bineînțeles, și numele organizatorilor 
de grupe sindicale (pe care secreta
rul comitetului sindicatului nu-i cu
noaște încă).

Credem că după jumătate de an de 
la întemeierea gospodăriei, ar fi ca
zul ca la G.A.S. Letea comitetul sin
dicatului să-și înceapă însfîrșit activi
tatea. Nu este de înțeles nici faptul 
că de la constituirea comitetului sin
dicatului și pînă acum, n-a fost ținu
tă rric: mărar o singură ședință.

Socotim că este necesar ca în cel 
mai scurt timp, consiliul local al sin
dicatelor Bacău să sprijine comite
tul sindicatului gospodăriei, în vede
rea alcătuirii unui plan concret de 
activitate și inițierii de acțiuni meni
te a-i mobiliza pe lucrătorii gospodă
riei să lupte cu însuflețire pentru în
deplinirea sarcinilor ce le revin.

AL. RAICU

ÎNSEMNĂRI

Doi frați, doi fruntași
I-cbb cunoscut intro frumoasă zi 

de octombrie. Ii cheamă pe unui 
Ere. pe celălalt Mircea. Ilie are 54 
de ani. iar Mircea 31. Sînt de sta
tură potrivită, iar în părul și al 
unuia și al altuia bre argintii au 
răsărit din belșug. Frații Vărzaru, 
Hie și Mircea, «iat îngrijitori de 
scroafe la gospodăria de stat 
Cur ușoara, regiunea Argeș. Fiecare 
are în primire cite 22 de scroafe. 
Alunei, Ia începutul lunii octombrie, 
cind i-am cunoscut, la ferma 
porci de la secția ,.2 Martie" 
făcea bilanțul realizărilor din 
mestrul III. Mi-am „aruncat" 
pe fișele celor doi frați. Și unul și 
altul își realizaseră planul în 
mestrul III atît la purcei, cît și 
creșterea acestora în greutate 
nică pînă la Înțărcare.

— întotdeauna au avut rezultate 
tot așa de bune frații Vărzaru? Care 
a fost, de exemplu, situația în tri
mestrul trecut ? am întrebat-o pe 
tov. Gherghina Nedeianu, maistru 
zootehnist la maternitatea de scroa- 
te.

— Ilie Vărzaru este un muncitor 
priceput, de nădejde. A avut re- 

.zultate bune și în trimestrul al doi
lea, pe cînd fratele dînsului nu 
prea. In trimestrul al III-lea însâ, 
Mircea Vărzaru a fo6t mult ajutat 
și rezultatele, după cum vedeți nu 
s-au lăsat prea mult așteptate, îmi 
spuse tovarășa Nedeianu

...Era pe la începutul lunii iulie, 
într-o consfătuire de producție, or
ganizată de grupa sindicală, îngri
jitorilor de la maternitatea de scroa
fe li s-a făcut din nou cunoscut 
planul de producție pe cel de-al 
treilea trimestru. „In acest trimestru, 
trebuie să îngrijim și mai bine scroa
fele pe care le avem în primire. La 
înțărcare, după 6 săptămîni, fieca
re purcel șă fie ca un pepene", îi 
spuse Ilie Vărzaru fratelui său după 
terminarea consfătuirii de produc
ție.

Ilie Vărzaru, n-a apucat însă sâ 
afle părerea lui Mircea că se auzi 
strigat de zootehnista Nedeianu: 
„Tovarășe Ilie vino te rog pînă la 
birou, că tovarășul Roșu vrea să 
stea o leacă de vorbă cu dum
neata...” Ilie Vărzaru îi spuse frate
lui să-l aștepte pînă termină ca apoi 
să meargă împreună acasă.

de 
se 

tri- 
ochii

tri- 
la 

zil-

organizatorul de partid, 
mina Îngrijitorului de

Roșu Ion, 
î> strinse _ .
porci, îl bătu prietenește cu palma 
pe umeri lăudîndu-1 pentru succe
sele frumoase obținute și în trimes, 
trul al îl-lea. „Vasăzică steagul de 
fruntaș in întrecerea crescătorilor 
rămine mai departe la dumneata to
varășe Vărzaru. Dar, cu toate astea, 
să știi tovarășe Vărzaru că sînt pu
țin cam necăjit pe dumneata...”

Ilie Vărzaru se uită fix în ochii 
organizatorului de partid și pentru 
moment nu-și putea da seama de ce 
acesta ar putea fi necăjit pe el. De 
aceea, nici n-a putut să spună vreo 
vorbă. „Da, da, tovarășe Ilie, sînt 
supărat pe dumneata și uite dece : 
nu-i destul ca dumneata să fii frun
taș, iar fratele dumitale să rămînă, 
mai departe codaș. Poftim, nici în a. 
cest trimestru nu și-a realizat pla
nul. Și în acest trimestru mortali
tatea la purceii pe care fratele du
mitale îi are în grijă a fost mare, 
iar creșterea în greutate a fost și ea 
sub plan”. Ilie Vărzaru a ascultat 
cu capul plecat. Tăcea. Se simțea 
și el vinovat de munca slabă, de 
lipsurile fratelui său mai mic, Mir
cea. „Și, toate astea, continuă or
ganizatorul de partid, se datoresc 
faptului că fratele dumitale nu hră
nește animalele după indicațiile 
date de zootehnist, mincarea le-o 
dă atunci cînd vrea el și nu o dată 
cu toți îngrijitorii. Apoi, la el în 
padocuri, tot timpul e murdărie, nu 
scoate scroafele la plimbare și pă
șune, întîrzie de la treabă ...Ei, nene 
Ilie, dumneata ce spui ? Pe un ast
fel de om nedisciplinat, care nu 
respectă indicațiile date, se mai 
poate pune bază ?“ încheie orga
nizatorul de partid.

Ilie Vărzaru ascultă îngîndurat 
vorbele organizatorului de partid, 
întrebîndu-se ce ar putea să-i răs
pundă: „Da, bineînțeles, cu un ast
fel de om nedisciplinat nu se poate 
îndeplini planul. Dar lăsați pe 
mine. Am să fac eu ordine în trea
ba asta, mai ales că am cam tot 
amînat-o“. Și cu aceasta Ilie Văr
zaru își luă seara bună de la or
ganizatorul de partid.

Deși trecuse ceva timp, Mircea îl 
aștepta afară. „Măi da mult ai mai 
stat. Mult te-au mal „dăscălit”* Da'

el 
la

ce-au avut cu tine?” îl întrebă 
curios. Ilie Vărzaru nu scoase 
început nici un cuyînt. Era supă
rat. Mergea cu pași grăbiți spre 
casă. Apoi îi spuse doar atît : „Vezi, 
ai grijă ca mîine să vii mai de di
mineață la maternitate”.

A doua zi cînd Ilie sosi la treabă 
îl găsi pe Mircea în ușa grajdului: 
„Pune mîna cu nădejde și curăță 
padocurile purceilor, că uite-te și 
tu cum înoată în murdărie. Fă ace
lași lucru și la scroafe, apoi dă pur
ceii la supt”, îi zise lui Mircea, in 
loc de bunădimineața.

Mircea se uită mirat la Ilie și-i 
zise „Da' ce-ți veni ?“. In loc de 
răspuns Ilie adăugă: „După ce ter
mini și cu hrănitul, scoate scroafele 
la plimbare...”

Azi așa, mîine așa, zilele treceau, 
se duceau și săptămînile. In toată 
această vreme, Ilie sta pe îndelete 
de vorbă cu fratele lui; i-a spus 
cjnstit că nu-i place să aibă un fra
te codaș, oferindu-se să-i arate cum 
să-și îngrijească mai bine scroafele 
și purceii. Cînd însă nu se putea 
descurca în unele lucruri cerea și 
ajutorul zootehniste! Nedeianu. Au 
trecut așa și lunile iulie și august, 
iar septembrie era pe sfîrșite. în toa
tă această vreme Mircea Vărzaru s-a 
dovedit unul dintre cei mai harnici 
și iscusiți îngrijitori de la materni
tatea de scroafe. Hrănea scroafele 
rațional, le scotea la plimbare și 
pășune, iar padocurile sclipeau de 
curățenie. „Așa Mirce.o, așa e bine. 
Acum poți să intri și tu în rîndurile 
îngrijitorilor harnici", îi zise, într
una din zile, fratele său Ilje.

★
— Și care sînt rezultatele în pro

ducție pe trimestrul al III-lea al a- 
cestor doi frați ?, o mai întreb 
tovarășa Nedeianu.

—- De la 16 scroafe care au
tat, Ilie Vărzaru a realizat 150 de 
purcei, în loc de 135 planificați și 
a înțărcat, la 6 săptămîni, tot atî- 
ția. Toți purceii sînt sănătoși, iar o 
parte din ei au și fosț livrați pentru 
prăsilă la unele gospodării colecti
ve. Aceleași rezultate — depășin- 
du-și cu mult planul — le-a avut și 
Mircea Vărzaru. Acum amîndoi sînt 
fruntași. Amîndoi sînt mîndria sec
torului zootehnic al gospodăriei 
noastre.

pe

tă-

Tîmna
Pe Dumitru Tănăsoiu l-am cunos

cut în primăvară. Poposisem în co
muna Tîmna, într-o împrejurare, ca 
să zic așa, critică... Apele Hușniței 
își ieșiseră din vaduri și ajunseseră 
pînă la șoseaua comunală. De o 
astfel de revărsare a apelor nu-și a- 
minteau nici bătrînii satului-

Dumitru Tănăsoiu, e președintele 
statului popular comunal Tîmna. Și 
cum este un om plin de inițiativă, 
a adunat în grabă deputata, întreg- 
satul...

S-au săpat cu vrednicie peste* 1.508 
metri cubi pămînt șl s-au cărat 400 
metri cubi pietriș, toate pentru con
solidarea unui dig care să fie stavilă 
apelor...

Așa l-am cunoscut pe Dumitru Tă
năsoiu, în apriga muncă de construi
re a digului, alături de deputați și 
ceilalți țărani muncitori din Tîmna... 
Și asia era pe primăvară... Tntr-una 
din serile petrecute acolo, ne-am în- 
tîlnit toți trei pe coasta Bărzuicih 
eu, Dumitru Tănăsoiu, președintele, 
și unul din brigadierii colectivei .. 
De sus, din vîrful coastei, se vedeai 
Tîmna pînă la capătul celălalt. Becu
rile electrice îi completau frumuse
țile.

— Frumoase sînt serile pe aci, 
exclamat eu cu admirație.

— Pe vremuri nu erau așa, 
răspunse Dumitru Tănăsoiu- Noi 
din Tîmna trăiam în întuneric, 
casele ne erau întunecate, și sufle
tele, Mi-amintesc de copilăria mea. 
Cînd se lăsa seara, ne strîngeam 
cîte-o droaie de copii și urcam aici 
pe dealul ăsta. Priveam cum se a- 
prind luminile la conacele boierilor... 
La alde Radulescu... la alde Potîrcă.., 
Și stăm așa ore întregi, nemișcați.,, 
Pînă ne dureau ochii... Apoi lăsam 
capetele în jos și tîrîndu-ne picioa
rele obosite coboram spre sat. spre 
cocioabele noastre sărăcăcioase și 
întunecoase.

Acum iată, întreg satul sclipește sub 
razele becurilor. Oamenii astăzi nu 
au lumină numai în case, pe uliți, ci 
și în suflete... Avem de toate. Copiii 
noștri nu mai merg kilometri întregi 
pe jos, la școală. Avem școli chiar 
aici în sat. Una am terminat-o anul 
acesta — cu puțin înainte de 15 sep- 

soare
ei am 

și bătrîn.

am

îmi 
toți 

Șl

tembrie. Rîde-n 
La construcția 
cu toții, tînăr 
participat ca la atîiea și atîtea 
construcții din comuna noastră, 
mai anul acesta 
duri, școala asta 
sețarea comunei 
mai mult... 8.000 
patriotică... Cine ___ ,
regiunea Oltenia, are ce vedea îmi 
spuse cu mîndrie președintele. Și are 
dreptate.

nu alta, 
participat

Am 
alte
Nu- 
po-am construit 6 

nouă, iar înfrumu- 
ne-a preocupat cel 
de ore de muncă 

vine azi în Tîmna,

GH. BACIU JENI BĂCILA
corespondent
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Bizuindu-ne pe masa largă a colectiviștilor 
am corectat planul la venituri cu 500.000 de lei

Din 1957, cînd satul Tătaru a fost 
complet colectivizat, veniturile bănești 
ale gospodăriei noastre colective au 
crescut astfel: 1.332.000 de lei în 1958, 
2.134.000 de lei în 1959, 3.401.000 de 
lei în 1960 ; pentru acest an planul de 
producție prevede să realizăm un venit 
bănesc de 4.200.000 de lei. Raportat la 
100 hectare teren, venitul bănesc a 
crescut de la 61.400 de lei în 1858 la 
aproape 162.000 de lei în 1960 și la 
peste 196.000 de lei (atît vom realiza)

Aceste creșteri sînt grăitoare. Ele se 
datoresc muncii însuflețite a colectiviș
tilor noștri, dezvoltării multilaterale a 
gospodăriei colective. Despre realiza
rea venitului bănesc în acest an con
sider necesar să vorbesc mai amănun
țit. Inițial, planul nostru de producție 
prevedea la capitolul venituri bănești 
suma de 3.700.000 de lei. In luna iu
nie însă, adunarea generală a colecti
viștilor a hotărît modificarea acestei 
Cifre în sensul obținerii unui venit bă
nesc de 4.200.000 de lei.

Cum s-au petrecut lucrurile ? Am 
•fîntărit noi suficient de bine posibili- 

Jlățile pe care le aveam pentru a obține 
’ peste planul inițial 500.000 de lei venit

t

peste planul inițial 500.000 de lei venit 
bănesc ? Răspunsul definitiv îl vom 
avea peste puțină vreme, la încheierea 
planului de producție. Dar de pe acum 
putem fi siguri că aceste posibilități au 
fost bine eîntărite.

Cum spuneam, la începutul lunii 
iunie am operat unele modificări în 
planul de producție. Aceasta s-a petre
cut la scurt timp după ce organizația 
de partid a analizat activitatea finan
ciară a gospodăriei pe primele 5 luni 
ale anului.

Pe baza unei informări cuprinză
toare prezentate de contabilul gospo
dăriei noastre colective, comuniștii au 
discutat amănunțit principalele pro
bleme ale planului de producție. Au 
fost trase mai mulie concluzii. Avîn- 
du-se în vedere aceste condurii, am 
elaborat un plan de măsuri care, supus 
adunării generale a colectiviștilor și 
completat de aceasta a căpatat putere 
de lege pentru net toți. Aprobarea pia
nului de măsuri, la drept vorbind Su
pliment al planului de producție, a 
fost, ca să zic așa. inceputnl realizării 
măsurii amintite mai sus : obținerea in 
plus a unui venit bănesc de cel puțin 
500.000 de Iei.

Iată acum pe scurt și cîteva din mă
surile luate pentru traducerea în viață 
a sarcinilor reieșite din plan. Pentru a 
înțelege mai bine cum stau lucrurile 
este nevoie de cîteva explicații. Ia pla
nul de producție noi am prevăzut să 
ob ținem o producție foarte mare de 
porumb boabe la hectar. Ne-am bizuit 
in stabilirea acestei cifre pe mai mulți 
factori : sămință de porumb dublu hi
brid, îngrășăminte organice și minerale, 
trei prășite etc. Ne cunoaștem bine pă- 
mintul și de aceea stabilisem la însă- 
mința.-e să lăsăm 40—11 de mii de plan
te la hectar. Dar îneepind de prin iunie, 
seceta a început să-și arate colții. Pentru 
a nu periclita producția, 1a propunerea 
inginerului agronom al gospodăriei, to
varășul Cătuneanu, am hotărît să redu
cem la 35.000 numărul de plante la 
hectar și să aplicăm nu trei, ci patru 
prașile. Faptul că am obținut în aces
te condiții destul de neprielnice cu 600 
de kg mâi mult porumb boabe la 
hectar decît aveam planificat, arată că 
măsurile luate au fost juste. Atît re
ducerea numărului de plante, cît și 

cheltuirea în plus Ia prașila a patra a 
cîteva zile-muncă au fost justificate. 
Alte măsuri au privit sectorul zooteh
nic, sector în care au fost constatate, 
de asemenea, unele neajunsuri. Pentru 
a se asigura o cît mai bună îngrijire 
tineretului taurin, organizația de partid 
a trimis să muncească acolo pe un co
munist —- pe tovarășul Bagîș Nazip, care 
îngrijea mai înainte de cai. Acum este o 
plăcere să privești turma de viței — 
aproape 200 de capete. Bine hrănit și 
întreținut, tineretul taurin se dezvoltă 
frumos, el fiind o importantă rezervă 
de producție. Una dintre concluziile 
trase de organizația de partid s-a refe
rit la aceea că experiența îngrijitorilor 
de vaci fruntași se generalizează prea 
încet. Comuniștii au apreciat că într-o 
măsură însemnată lipsa se datoreșțe 
chiar îngrijitorilor fruntași, ei înșiși 
membrj de partid. Au fost criticați 
atunci, printre alții, tovarășii Mustafa 
Arif și Mustafa Feride care obțin con
stant din 1957 încoace cele mai mari 
producții de lapte din toată ferma. 
Critica, pe de-a întregul întemeiată, a 
fost bine înțeleasă de tovarășii criticați, 
în ședința de partid, soții Mustafa s-au 
angajat să ajute îndeaproape pe alți 
doi colectiviști îngrijitori de vaci: pe 
Ejmî Rustem și Ejmi Salia. Realizările 
de pînă acum dovedesc că angajamen
tul lor n-a rămas vorbă goală. Față de 
planul anual de 2.800 litri de lapte pe 
cap de vacă furajată, Arif și Feride au 
obținut pînă la 1 octombrie de la lotul 
de vaci pe care 1! au în grijă, cite 
2.700 de litri pe cap de vacă furajată. 
In aceeași perioadă ceilalți doi colec
tiviști, care în trecut nu se prea puteau 
lăuda cu cît lapte mulgeau de la vacile

Ar trebui

de

lui 
ce

I

La intrarea singurului grajd de 
vaci abia construit, cineva așezase o 
firmă mici, scrisă cu păcură: „Fer
ma de vaci". Firmă la drept vor
bind inutilă, pentru ci orice vizita
tor, chiar neavizat, n-ar fi avut 
cum să se încurce. Un grajd, unul 
singur, și înăuntru 57 de vaci — 
mai mult proiect de fermă. Cu sigu
ranță că anonimul colectivist deve
nit pentru cîteva minute scriitor d- 
firme, așa a și privit lucrurile.

Aceasta se întîmpla in vara 
1958, la foarte scurt timp după 
ultimii țărani din Topraisar ceruse
ră să fie primiți in gospodăria 
colectivă.

Acum, firma cu lemnul bătut de 
ploaie și Uterele aproape șterse, e 
tot acolo, mărturie modestă a unui 
început modest.

...în așteptarea tovarășului lonus 
Caiali, președintele gospodăriei, îmi 
găsesc de lucru : număr construcțiile 
aliniate lingi grajdul cu firmă și in 
spatele lui. Ies la numărătoare 6 
grajduri, 5 maternități și ingrășăto- 
rii de porcine, 5 cotețe de păsări. 
Apoi mai departe: 4 saivane. In 
stingă — 1,2,5, — cu totul 12 bazine 
din ciment acoperite cu pămînt 
silozurile, de bună seamă I

Așadar, proiectul de acum 3 ani a 
devenit fermă în toată puterea 
cuvîntului. Dar de ce n-o fi scris 
colectivistul atunci pe tăbliță „Sector 
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pe care Ie îngrijeau, au obținut în 
medie cîte 2.800 de litri, adică cu 100 
litri mai mult decît „învățătorii" lor. 
La titlul de mulgător fruntaș se întrec 
acum mult mai mulți colectiviști decît 
în anii din urmă.

Asemenea exemple foarte lămuritoa
re dovedesc cît de eficace este activi
tatea comuniștilor din gospodăria 
noastră pentru sporirea continuă a avu
ției obștești.

Am mai putea aminti aici despre te
meinicia propunerii de a preda la con
tract 500 și nu 400 de porci cît prevă
zusem la începutul anului. Noi am și 
predat pînă la 1 octombrie 445 de 
porci și vom mai preda în aceste 3 luni 
pe puțin încă 80 de porci. Adică numai 
din vînzarea peste plan a porcilor vom 
incasa circa 120.000 de Iei. Toate aces
tea — vînzarea către stat a unor canti
tăți de produse vegetale obținute pește 
plan, îngrășarea și valorificarea unui 
număr sporit de porci, vînzarea altor 
importante cantități de produse animale 
(numai lapte de vacă livrăm 136.000 
de litri față de 78.000 de litri anul tre
cut, etc,) ne dau convingerea că vom 
realiza venitul bănesc de 4.200.000 de 
lei așa cum ne-am propus.

Să nu lași niciodată urmărirea reali
zării planului de producție și a buge
tului doar pe seama contabililor, să te 
consulți permanent cu masa largă a 
colectiviștilor, și în primul rind cu co
muniștii, — acesta e lucrul de căpete
nie pentru ca totul să fie îndeplinit așa 
cum s-a hotărît.

SADI MENAT
președintele G.A.C. din satul Tătaru 

raionul Negru Vodă

o

treime din efec- 
în acest răstimp

prăsilă proprie.

zootehnic" ? Probabil că nu s-a în
cumetat să fie chiar atît de optimist!

Gospodăria colectivă din Topraisar 
are acum t32 de taurine, din care 
294 de vaci. Aceasta înseamnă că la 
fiecare 100 de hectare de teren revin 
aproape 32 de taurine; din aceasta 
•mai bine de 14 sînt vaci. Cu alte 
cuvinte, in trei ani numărul vacilor 
proprietate obștească a crescut de 
peste 5 ori.

E un rezultat intr-adevăr remar
cabil. După puține și ușoare căutări 
îi găsim și explicația.

De ani de zile aici nu a fost sacri
ficată nici măcar o vițea.

— Am și cumpărat animale — 
spune tovarășul lonus, dar numai 
prin cumpărări nu ajungi departe. 
Și mai ales nu ajungi repede.

In ultimii 3 ani, colectiva din 
Topraisar a cumpărat 65 de vaci, 
adică mai puțin o 
tivul care a intrat 
in producție.

Restul sînt din
Numai anul acesta, pînă la 1 octom
brie, au intrat în turma de bază 62 
de juninci obținute de la vacile gos
podăriei ; alte 27 vor intra pînă in 
decembrie.

Foloasele unei asemenea căi de 
sporire a efectivelor de animale de 
producție sînt dintre cele mai im
portante. Sint totodată și bine 
cunoscute. Mai întâi că mari sume 
de bani, realizate prin valorificarea 
producției, pot fi învestite in alte 
sectoare unde nevoia de fonduri e 
mai mare : amenajări pentru iriga
ții, mecanizarea muncii in ferme, 
ridicări de construcții — cite alte 
lucrări nu se cer făcute într-o gos
podărie colectivăI Dar să revenim 
la unele cifre. Așa cum aminteam, 
din 632 de taurine, 294 sint vaci de 
lapte. Dar restul ? Mai de vreme, 
adică in anul viitor, sau mai tîrziu, 
adică pînă in 1964, acest „restul" va 
completa, in marea lui majoritate, 
efectivul vacilor de lapte. Numai în 
acest an s-au obținut de la vacile 
gospodăriei 159 de vițele. Așa se 
asigură la colectiva din Topraisar 
regiunea Dobrogea, continua spo
rire a efectivelor de vaci proprietate 
obștească.

Nu peste mult timp ferma de vaci 
va deveni, unul din sectoarele de 
producție cele mai importante ale 
gospodăriei colective din Topraisar.

De pe acum insă, ca să nu te-n- 
curci, n-ar strica o firmă.

T. OPREA

Din resurse locale— 
adăposturi ieftine
Pentru asigurarea unor condiții 

corespunzătoare de adăpostire a e- 
fectivelor de animale în continuă 
creștere, colectiviștii din Zebil, re
giunea Dobrogea, și-au propus ca în 
acest an să ridice noi construcții 
zootehnice. Pînă în prezent ei au 
terminat construcția unui coteț pen
tru 1.000 de păsări, a unui saivan 
pentru oi in capacitate de 500 de 
capete, iar două grajduri pentru tau
rine, a 100 capete fiecare, și o pu- 
ierniță, sint la acoperiș. De aseme
nea, nu peste mult timp va fi ter
minată Și construcția unei materni
tăți pentru scroafe.

Folosind din plin resursele locale 
(chirpici, var, stuf, piatră etc.), cos
tul construcțiilor a fost redus cu 
circa 45 la sută.

Cuvinte de laudă pot fi aduse 
constructorilor Cuculici Ilie, Roibu 
Ivan, lordănescu Ion, Toma Tănase 
și Voinea Gheorghe care muncesc cu 
multă rîvnă pentru terminarea la 
vreme a construcțiilor planificate.

C. DOLNICEANU 
corespondent

încă cinci construcții 
în lucru

La 25 septembrie s-a împlinit un 
an de cind în comuna Gurba, raio
nul Ineu, a luat ființă gospodăria 
colectivă „Lupta pentru Pace*. Por
nind de la bun început cu încredere 
și avînt la muncă, colectiviștii au 
reușit ca numai intr-un singur an 
să facă din gospodăria lor o unitate 
fruntașă. Printre înfăptuirile cu 
care ei se mîndresc, se numără și 
construcțiile pc oare gospodăria le-a 
ridicat în acest timp. Astfel, pînă 
în prezent colectiva din Gurba a 
ridicat 3 grajduri pentru turine cu 
o capacitate de 100 capete fiecare, 
iar în prezent se află în construcție 
un al 4-lea grajd și 2 maternități 
pentru scroafe. De asemenea, pentru 
depozitarea cerealelor, constructorii 
gospodăriei lucrează Ia ridicarea 
unui patul și a unei magazii cu o 
capacitate de 80 de vagoane. Ei sînt 
hotăriți ca în cel mai scurt timp 
să termine de executat toate cons
trucțiile planificate pentru anul a- 
cesta.

PAVEL CIURDAEU
corespondent

Prima ,.ciuhă“
dinPrin părțile Jucului, comuni 

raionul Gherla, există obiceiul ca 
atunci cind se termină de acoperit 
o construcție să se pună în vîrful ei 
o pasăre făcută din lemn sau din 
tablă. Aceasta poartă numele de 
„ciuhă“. De curînd membrii tinerei 
gospodării colective „Gh. Barițiu" 
din Jucul de Jos, au pus prima 
„ciuhă" pe primul grajd construit 
de colectivă. A fost o mare bucurie 
pentru colectiviști. Cu aceasta, pre
vederea planului de producție pri
vind construirea unui grajd de 100 
capete a fost îndeplinită. Folosind 
pentru construirea grajdului piatra 
scoasă dtntr-o carieră apropiată, 
prețul de cost al acestei construcții 
a fost redus simțitor. Din deșeurile 
rămase de la grajd, colectiviștii au 
hotărît să ridice un pătul, obiectiv 
care era prevăzut să fie construit in 
anul viitor.

Ing. V. POPESCU 
Corespondent

Intr-un an-11 obiective mari 
pentru sectorul zootehnic
Anul acesta, gospodăria colectivă 

din Nădlac. regiunea Banat, și-a mă
rit simțitor efectivele de animale, 
tn prezent, colectiviștii au în pro
prietate obștească 1.360 de taurine, 
1.640 de ovine, peste 2.000 de por
cine și mai bine de 6.000 de păsări 
(alte 3.000 de păsări au fost valori
ficate de eurînd). Se înțelege că la 
un efectiv atît de mare de animale 
se cer construcții corespunzătoare. 
Tocmai de aceea, mai tot anul cons
tructorii n-au contenit cu ridicarea 
de adăposturi. Astfel, nu de mult, 
s-a terminat construcția a 3 graj
duri eu o capacitate de 300 de ca
pete. a două maternități pentru 75 
de scroafe și a unei îngrășătorii 
pentru 250 de porci.

De asemenea, tot în cursul aces
tui an au tost date în folosință 3 sai
vane cu o 
un grajd 
alt grajd 
mare,

capacitate de 1 860 capete, 
pentru 75 de vitei și un 

pentru 100 capete vită-

ION DARULA 
corespondent

acile „pensionare" urcă costul proâucfiei

s-a

In cartierul Obreja din partea de 
est a lașului se află gospedăria agri
colă de stat Cristești. In ultimii doi 
ani — ca urmare a sarcinilor trasate 
prin Directivele celui de-al III-lea 
Congres al partidului-— această uni
tate și-a sporit' numărul bovinelor la 
peste 900 de capete, 50 la sută din 
acestea sînt vaci de lapte.

O dată cu mărirea efectivului de 
animale, consiliul gospodăriei
preocupat și de crearea bazei furaje
re corespunzătoare. O treime din su
prafața arabilă a fost' destinată cul
turilor furajere. Au fost cultivate 180 
de ha du porumb pentru siloz în a- 
mestec eu floarea-soarelui, 200 de ha 
cu borceag, 250 de ha cu lucernă. La 
îndemnul organizației de partid, con
siliul gospodăriei a pus un accent 
deosebit pe folosirea și extinderea 
culturilor duble și intercalate, urmă
rind prin aceasta mărirea stocului de 
furaje. De asemenea, în jurul grajdu
rilor și al taberei de vară a fost or
ganizat conveierul verde, care a asi
gurat animalelor o hrană ieftină și 
consistentă. N-au lipsit din preocupă
rile gospodăriei nici cultura plante
lor bogate în proteine ca lucernă, 
trifoi, mazăre și soia furajeră, care 
constituie un nutreț valoros. După 
cum a reieșit din analiza recentă a 
bazei furajere, gospodăria de stat 
Cristești a reușit să-și asigure în a- 
cest an circa 12 tone de nutreț însi- 
lozat pe cap de vacă furajată, o mare 
cantitate de fînuri naturale, borceag, 
lucernă și concentrate, toate din pro
ducție proprie.

în condițiile arătate G.A.S. Cristești 
a reușit să depășească cu 50 de litri 
producția de lapte planificată la zi pe 
cap de vacă furajată. Din cei 2 750 litri 
prevăzuți să se obțină anul acesta pe 
cap de vacă, gospodăria realizase 
pînă la 1 septembrie aproape 2.000 
de litri. Dacă ținem seama că multe 
vaci urmau să intre în lactație în 
septembrie, gospodăria are toate po
sibilitățile să depășească producția 
planificată,

Extindem plantațiile de pomi și vii 
pe terenurile în pantă

să ajungă
296.000 ha 
ha livezi

Plenara C.C. al P.M.R. din 30 
iunie-1 iulie a.c. trasează sarcini im
portante în direcția dezvoltării 
pomiculturii și viticulturii. Astfel, 
pini in 1965 suprafața totală ocupată 
cu vii și livezi va trebui 
la cîte 300.000 ha, față de 
vii și respectiv 219.300 
existente în prezent.

Și în raionul nostru există supra
fețe de terenuri cu relieful frămîn- 
tat, nepotrivite culturii cerealelor, 
dar prielnice culturii viței de vie și 
pomilor roditori. In ultima vreme 
au fost identificate astfel de terenuri 
neproductive, erodate sau supuse 
eroziunii, care însumează aproximativ 
3.500 ha.

Pentru valorificarea lor am întoc
mit-pe baza sarcinilor izvorîte din 
documentele de partid — un plan 
de perspectivă amănunțit. Ca prim 
obiectiv ne-am propus ca din supra
fețele identificate și pe care urmează 
să se facă și amenajările antierozio- 
nale necesare, să se planteze pînă in 
1965, 497 ha cu pomi și 848 ha cu 
vie. Restul urmează să se planteze 
eșalonat pînă în 1975.

In scopul realizării acestui prim 
obiectiv am luat măsuri pentru asigu
rarea materialului 
pepiniera raională 
și din pepiniera 
Pentru anul acesta 
zati 100.600 pomi, din care 18.000 au 
și fost plantați în primăvară.

în toamna aceasta urmează să se 
înființeze plantații în masiv la în
tovărășirile din comuna Lapoș, în 
comuna Mireș, la Tătaru și la Jugu- 
reni. Pe aceste suprafețe a și început

săditor atît din 
de la Ulmeni cit 
I.C.H.V. Istrița. 
au fost reparti-

Plănuiesc cu încredere realizările viitoare
De curînd. membrii gospodăriei co

lective „Horia, Cloșca și Crișan“ din 
comuna Bogdănița, raionul Bîrlad, au 
dezbătut și aprobat în cadrul unei 
adunări generale planul de perspecti
vă privind dezvoltarea gospodăriei în 
următorii patru ani. Printre altele, co
lectiviștii au hotărtt ca pînă în 1965 
sectorul zootehnic al gospodăriei să 
cuprindă cel puțin 220 de taurine, 
250 de porcine și 790 de ovine. De a- 
semenea, s-a stabilit ca în viitorii pa
tru ani, producția de lapte pe cap 
de vacă furajată să crească de la 
1.200 litri cît este prevăzut pentru 
anul acesta la 2.000 litri iar cea de 
lînă de la 2,500 kg la 3 kg pe cap de 
oaie. însemnate creșteri se prevăd 
în planul de perspectivă și în privin-

Rezultate bune au fost obținute și 
în creșterea tineretului taurin, unde 
sporul zilnic de creștere în greutate 
variază pe categorii de vîrstă de la 
260 de grame pînă la 1.300 de gra
me, iar prețul de cost e sub Cel pla
nificat.

Cele mai bune rezultate în această 
direcție au fost obținute de brigada 
I condusă de inginer Rotaru Emil, cît 
și de brigada utemistă în care lucrea
ză tinerii Florea Elena, Ilie Neculae, 
Leghin Petru, Brehuiescu Maria, Bur- 
dea Mihai și Sinansehi Costică.

Gospodăria de stat Cristești se 
poate mîndri cu oameni ca Ciobota- 
ru Constantin care a reușit să obțină 
de la unele vaci aflate în prima lac
tație ctte 5.000 de litri de lapte pe 
cap de vacă furajată, ca Frunză Gh. 
și Ciuraru Pavel care, în condiții si
milare, au obținut cîte 5-400 și res
pectiv 5.500 litri pe cap de vacă fu
rajată. Există în cadrul unității și alți 
lucrători care obțin de la vacile pe 
care le îngrijesc producții mari de 
lapte.

Din 
poate 
daria respectivă sectorul taurin are 
toate posibilitățile să fie rentabil. 
Dar cu regret trebuie să spunem că 
lucrurile nu prea sl'au bine în pri
vința prețului de cost. In primele 8 
luni ale anului, litrul de lapte a fost 
produs cu 8 bani mai scump decît 
prețul do cost planificat. Tovarășii 
din conducerea gospodăriei își fac 
poate socoteala că 222 de lei pierde
re pe cap de vacă la producția pla
nificată nu este prea mult. Extinzînd 
calculul la cele circa 300 de vaci a- 
flate în lactație vedem că gospodă
ria pierde peste 65.000 de lei, sumă 
dare influențează negativ planul de 
venituri al unității. Statul a pus la 
dispoziția acestei gospodării însem
nate fonduri de investiții din dare 
ș-au construit grajduri cu apă curen
tă și lumină electrică, au fost meca
nizate procesele grele de muncăj 
creîndu,-șe> condiții pentru o înaltă

dele arătate pînă acum, se 
trage concluzia că în gospo-

posibilitățile să fie rentabil.

cele cu expoziție sudică, 
se execută de-alungul 
nivel, iar orientarea 

de-acurmezișul pantei.

I G.A.S. 
terase pe 
la secția 
ogașelor.

executarea lucrărilor de amenajare 
antierozională.

In raion au fost obținute rezultate 
bune și în direcția extinderii plan
tațiilor de vii, îndeosebi la gospo
dăriile agricole de stat Tohani și 
Săhăteni. La Tohani, bunăoară, în 
primăvară a fost plantată cu vii 
suprafața de 120 de ha, iar in toamnă 
se mai plantează încă 180 de ha. Și 
aici plantațiile se fac pe terenurile 
în pantă, alegîndu-se coastele însori
te, mai ales 
Desfundatul 
curbelor de 
rîndurilor
S-au îăcut, de asemenea, lucrări de 
combaterea eroziunii. La 
Săhăteni, au fost executate 1 
aproximativ 30 de ha, iar 
Sătuc lucrări de stingerea 
prin cleionaje, pe 15 ha.

In Raportul prezentat de I 
Gheorghe Gheorghiu — 
Plenara C.C. al P.M.R. din 
1 iulie a.c. se subliniază necesitatea 
stabilirii unui raport corespunzător 
între speciile pomicole cit și intre 
soiurile de struguri pentru vin și 
cele de masă. In noile plantații, în 
afară de faptul că va exista un ra
port economic potrivit între specii și 
soiuri, se va aplica o agrotehnică 
corespunzătoare. Ingrășămintele și 
amenajarea antierozionaiă a terenu
lui, împletite cu celelalte lucrări 
vor face ca noile plantații să produ
că fructe și struguri mai multe, 
calitate superioară.

tovarășul 
Dej la 
30 iunie-

de

SERGIU 
inginer la 

raionului

CANTARAGIU 
secția agricolă 
Mizil, regiunea 

Ploiești 

a

ța producțiilor vegetale. Pentru reali
zarea în fapt a indicilor propuși, co
lectiviștii au prevăzut in plan, amă
nunțit, și masurile ce vor fi luate, și 
anume : intensificarea ritmului de fer
tilizare a solului, folosirea în mai 
mare măsură a semințelor din soiuri 
de mare productivitate, asigurarea u- 
nei baze furajere și a unor construc
ții corespunzătoare etc. Luînd cuvîn- 
tul, mulți dintre membrii gospodăriei 
și-au exprimat convingerea că, sub 
îndrumarea și conducerea organiza
ției de partid, gospodăria lor va reuși 
nu numai să îndeplinească dar să și 
depășească cifrele prevăzute în pla
nul de perspectivă.

I. BOLEA 
corespondent

productivitate a muncii. Dar cu toate 
condițiile create, laptele este produs 
la un preț ridicat.

Sint furajele scumpe, spunea unul 
dintre inginerii gospodăriei, fiindcă 
ne costă prea mult transportul; amor
tismentele sînt și ele mari, spunea 
un altul. Degetul pe rană l-a pus 
însă ing. zootehnist Olărescu Mircea. 
El arăta că depășirea prețului de 
cost lă lapte este o consecință a fap
tului că 28 la sută din numărul va
cilor planificate pentru montă au ră
mas negestante. Efectuîndu-se negli
jent însămînțarea artificială, acțiune 
de care a răspuns inginerul zooteh
nist Boltz, circa 110 vaci au rămas 
negestante. Din această cauză gospo
dăria pierde 316.000 de litri de lapte, 
fapt ce-i diminuează veniturile cu a- 
proape 420.000 de lei. Pierderea s-a 
extins și asupra efectivului de tineret. 
Bunăoară, din cei 287 de viței planifi
cați, nu s-au realizat decît 182. Și a- 
ceastă pierdere influențează asupra 
rentabilității unității. A ține 112 vaci 
„pensionare" care să consume fără 
să producă nimic, este, în ultimă 
analiză, lipsă de răspundere. Oare 
unde au fost cadrele tehnice ale gos
podăriei în perioada însămînțării arti
ficiale a vacilor ? Cum de nu s-a 
observat apariția căldurilor la un 
număr atît de mare de vaci ? Dacă ar 
fi existat un control permanent asu
pra turmei s-ar fi observat că multor 
vaci le-au venit căldurile îndată după 
însămînțări, iar monta ar fi putut să 
fie repetată.

Este necesar ca conducerea gospo. 
dariei și comitetul sindicatului să e- 
fectueze un Control mai riguros asu
pra felului în care se urmărește 
fnsămințarea artificială de către ca
drele tehnice ale unității. îndeplinirea 
în întregime a planului de montă este 
una din condițiile care duce la reali
zarea planului de producție la lapte, 
la reducerea prețului de cost.

P. ZBÎRLEA 

Centrul de combaterea dăunătorilor 
din comuna Ploieștlori, regiunea Plo
iești, acordă un sprijin prețios uni
tăților agricole din împrejurimi jn 
acțiunea de protecție a plantelor. 
Mașinile, spre a fi bine utilizate, sînt 
întreținute cu grijă.

Foto : PAUL OPRIȘENESCU

Sărbătorirea recoltei-
lor bogate la G.A.C
,,Timpuri noi" Dudești

Cioplea.

In cîntec, joc
și voie bună

Ca

ez- 
a-

Intr-una din duminicile trecute, 
membrii gospodăriei colective din 
Dudești-Cioplea au sărbătorit, în 
cadrul unei adunări festive, recol
tele bogate pe care le-au cules în 
acest an. In această zi, curtea 
gospodăriei colective era pavoaza
tă sărbătorește și a cunoscut o a- 
fluență mare. Gazdele au invitat la 
această adunare festivă pe colecti
viștii din G.A.C. „Octombrie Roșu“- 
Glina, pe țăranii din întovărășirile 
„23 August" și „8 Martie", ca și o 
serie de formații artistice din comu
nele și satele învecinate și din ~ 
pitală.

Mai întîi, oaspeții au vizitat 
poziția agricolă amenajată cu 
cest prilej. Exponatele demonstrau 
că gazdele au obținut rezultat* re
marcabile în acest an. Mostrele de 
porumb, grîu, orz, ovăz, vațză, co
nopidă, sfeclă, cartofi, roșii, ceapă 
etc., însoțite de grafice și cifre, a- 
îătau priceperea și sîrguința colec
tiviștilor.

Din referatul prezentat în cadrul 
adunării festive de tov. inginer Alex. 
Gheorghiu, a reieșit că în acest an 
s-au obținut recolte bogate, atît în 
sectorul cerealier, cît și în sectorul 
legumicol. Numai în sectorul legu
micol, a spus vorbitorul, s-au reali
zat produse în valoare de 960.000 
lei. Rezultate bune s-au obținut și 
în sectorul zootehnic, una dintre 
ramurile cele mai productive ale 
colectivei. S-a arătat că în ultimele 
luni, G.A.C. a livrat statului 50.000 
litri de lapte, numeroși porci, și pă
sări, precum și o cantitate însemna
tă de ouă.

Cei prezenți au aflat cu acest pri
lej și unele amănunte despre acti
vitatea culturală, pe care o desfă
șoară în timpul liber colectiviștii de 
aici. Au luat cunoștință despre fru
moasele excursii pe care le fac a- 
ceștia, despre vizionările de filme și 
spectacole artistice. Oaspeții au a- 
flat, de asemenea, că numeroși co
lectiviști de aici și-au construit, în 
ultimul timp, case noi, frumos mobi
late, au cumpărat aparate de radio 
și televizoare.

După referatul prezentat de tov. 
inginer Alex. Gheorghiu, pe scena 
special amenajată în curtea gos
podăriei, s-a desfășurat un frumos 
program artistic, urmărit cu mult in
teres de colectiviști. Aici au evoluat 
brigada artistica și echipa de dan
suri a căminului cultural „Leonte Fi- 
lipescu" din Dudești-Cioplea, 
chestia Ministerului Agriculturii, 
chipa de dansuri și orchestrg 
mandoline a sindicatului „Igiena", 
echipa artistică a școlii elementare 
din Dudești-Cioplea și o fanfară a 
M.F.A.

Sărbătoarea recoltelor bogate de 
la G.A.C. „Timpuri Noi“ s-a înche
iat tn cîntec, joc și voie bună, pri
lejuind clipe plăcute de recreare 
pentru harnicii colectiviști.

or-
e- 
de

5.000.000 de lei 
venit bănesc

Colectiviștii din Tiream, raionul 
Cărei, și-au propus ca prin continua 
dezvoltare a gospodăriei lor, să 
realizeze în acest an un venit bă
nesc de peste 5.000.000 lei.

Pînă de curînd gospodăria a rea
lizat deja un venit bănesc de 
3.624.196 lei. Numai din sectorul 
zootehnic s-au obținut 721.000 lei, 
prin vinderea către stat a 150.000 1. 
lapte, 1.500 kg. brinză, 4.500 kg. lină 
ețc. Din cultura plantelor de cîmp 
și din grădina de legume și zarza
vaturi colectiviștii au realizat pînă 
acum un venit bănesc de 2.200.000 
lei.

Realizarea acestor sume de bani 
a făcut posibilă, pe de o parte, 
creșterea fondului de bază numai 
de Ia începutul anului și pînă acum 
cu 435.000 lei, iar, pe de altă parte, 
repartizarea periodică de avansuri 
bănești în contul zilelor-muncă. 
Cele 4 avansuri bănești repartizate 
pînă acum colectiviștilor au însu
mat 1.329.350 lei revenind cite 10 
lei la fiecare zi-muncă.

VASILE POP
corespondenț



Lucrările celui de al XXII-lea Congres
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al Partidului Comunist al Uniunii Sovietice
Ședințele din ziua 
de 24 octombrie

Membri ai delegației Partidului Mun citoresc Romin în frunte cu tovară șui Gheorghe Gheorghiu-De j. discu- 
tînd cu delegați din R.S.S. Moldov enească într-e pauză la Congresul al XXH-lea al P.C.U.S.

■ — . - Foto : TASS

Ședințele din ziua de 23 octombrie
Luni, 23 octombrie, au continuat 

lucrările Congresului al XXII-lea al 
Partidului Comunist al Uniunii So
vietice. în ședința de dimineață 
primul a luat cuvîntul Sandzo No- 
saka, președintele Prezidiului C.C. 
al Partidului Comunist din Japonia, 
care și-a exprimat convingerea că 
planul construirii comunismului în 
Uniunea Sovietică va fi fără îndo
ială înfăptuit. In cuvîntarea sa, 
Sandzo Nosaka a ținut să subli
nieze că noul tratat de securitate 
japono-american este un tratat a- 
gresiv, relevînd în continuare im
portanța luptei pentru încheierea 
unui tratat de ;---- ---------------
tic. „Vom lupta pentru o Japonie 
democratică și 
declarat Nosaka.

Elisabeth Guriey Flynn, preșe
dinta Comitetului Național al Par
tidului Comunist din Statele Unite 
ale Americii, a transmis Congresu
lui un salut din partea lui Gus Hali, 
secretar general al P.C. din S.UA, 
pe care autoritățile americane l-au 
împiedicat să părăsească țara. Vor
bitoarea a arătat apoi printre al
tele, că poporul american nu do
rește să sprijine aventurile mili
tare ale imperialiștilor și că păturile 
largi ale poporului american cu
nosc bine faptul că Uniunea Sovie
tică este pentru pace.

Max Reimann, prim-secretar al 
C.C. al P.C. din Germania, a salutat 
Congresul în numele delegației C.C. 
al Partidului Comunist din Germa
nia, subliniind apoi că noul Pro
gram al P.C.U.S. însuflețește pe 
muncitori și toate forțele iubitoare 
de pace la lupta împotriva milita
rismului și imperialismului ger
man, pentru încheierea Tratatului 
de pace cu cele două state ger
mane, la lupta pentru transforma
rea Berlinului occidental într-un o- 
raș liber, demilitarizat.

Dolores Ibarruri, președinta Par
tidului Comunist din 
tînd Congresul al 
P.C.U.S., a relevat 
succese ale poporului 
subliniat că noul

pace japono-sovie-

independentă", a

Spania, salu- 
XXII-lea al 

remarcabilele 
sovietic și a 
Program al 

P.C.U.S. are aceeași însemnătate ca 
și Manifestul Comunist. Vorbitoarea 
a criticat poziția conducătorilor 
Partidului Muncii din Albania, „po
ziție incompatibilă cu titlu de co
muniști".

Viile Pessi, secretar general al 
Partidului Comunist din Finlanda, 
în salutul adresat Congresului ~a 
subliniat “ _
constituie un ajutor imens pentru 
partidele comuniste din țările ca
pitaliste.

Apoi au luat cuvîntul : Valentina 
Gaganova, șefă de brigadă la Com
binatul de bumbac din orașul Vișni 
Volociok ; Dmitri Poleanski, mem
bru al Prezidiului C.C. al P.C.U.S., 
președintele Consiliului de Miniștri 
al R.S.F.S.R., care a arătat că Uni
unea Sovietică s-a transformat în 
prezent în cea mai puternică forță 
a contemporaneității, și-a dobindit 
un prestigiu uriaș pe arena inter
națională. „După 1953, a spus vorbi
torul în continuare, printre altele, 
R.S.F.S.R. a sporit de mai bine de 
1,5 ori producția și achizițiile de 
cereale, carne, lapte, lină și alte 
produse. Dar aceștia nu sînt decît 
primii pași.

în ultimii ani, partidul și guver
nul au triplat investițiile in agri
cultură ; colhozurile și sovhozurile 
primesc anual circa 80.000 noi trac
toare, 40.000 combine și numeroase 
alte mijloace tehnice, a crescut 
producția de îngrășăminte mine
rale.

Rezervele agriculturii R.S.F.S.R. 
sînt uriașe. Noi putem și trebuie să 
producem în viitor 12 miliarde de 
puduri de cereale pe an, adică de 
1,5 ori mai mult decît produce as
tăzi întreaga noastră țară. Este o 
sarcină grea și complexă, dar re
zolvarea ei stă în puterile noastre.

Lucrînd pămîntul cu spirit gos
podăresc, aplicînd un sistem judi
cios în agricultură, folosind cu pri
cepere mijloacele tehnice, îngrășă- 
mintele minerale și organice, fun
gicidele și ierbicidele, organizînd 
bine producția de semințe, putem 
face ca rezolvarea sarcinii propuse 
să nu dureze 20 de ani, ci mult mai

că Programul P.C.U.S.

puțin. Aceasta, în interesul statului, 
in interesul întregului popor so
vietic. Caracterul realist al acestei 
sarcini este confirmat de experi
ența bogată a gospodăriilor frun
tașe, al căror număr devine tot nu: 
mare în fiecare zonă și in fiecare 
regiune a Federației Ruse.

Rezolvînd problema cerealelor, 
noi avem în vedere faptul că ea 
este indisolubil legată de produc
ția de carne și lapte. Problema ce
realelor nu poate fi despărțită de 
creșterea animalelor, ele formează 
un singur tot. Pentru a atinge o- 
biectivele trasate in ceea ce pri
vește sporirea producției anirra- 
liere, trebuie să avem cei puțin 450 
milioane de tone de unități fura
jere pe an, din care 50 de milioane 
de tone de proteine comestibile.

Dezvoltarea puternică a forțelor 
de producție din agricultură va 
permite să se rezolve două sarcini 
fundamentale, strins legate intre 
ele : in primul rind, să se obțină 
un belșug de produse alimentare 
de înaltă calitate pentru populație 
și de mateni prime pentru indu
strie, iar in al doilea rind, să se asi
gure trecerea treptată a satului 
nostru la relațiile sociale comu
niste, să se lichideze in linii mari 
deosebirile dintre oraș și sat.

Au luat apoi cuvântul Anastas Sne- 
cikus, prim-secretar al C.C. al Par
tidului Comunist din Lituania; 
Turdakun Usubaliev, prim-secretar 
al C.C. al Partidului Comunist din 
Kirghizia; Aleksei $citikov, prim- 
secretar al Comitetului de ținut 
Habarovsk al P.C.U.S.

în ședința de după-amiaza zilei 
de 23 octombrie au salutat Con
gresul : Larbi Buhali, prim-secre
tar al C.C. al partidului comunist 
din Algeria; Luis Corvalan, secre
tar general al C.C. al Partidului Co
munist din Chile; John Gollan. se
cretar general al Comitetului Exe
cutiv al Partidului Comunist din 
Marea Britanie ; Salam Adil, prim- 
secretar al C.C. al Partidului Co
munist din Irak ; Alvaro Cunhal, 
secretar general al Partidului Co
munist din Portugalia; Johann Ko 
plenig, președintele Partidului Co
munist din Austria. De asemenea, 
a luat cuvântul Vasili Kavvin, pre
ședintele colhozului ,,Stalin- din 
regiunea Vinnița, care a arătat in 
fața Congresului că colhozul a du
blat in ultimii ani producția de 
cereale, folosind raționai fiecare 
hectar de pămint.

A luat apoi cuvântul Nikolai Ig
natov, membru al Prezidiului C.C. 
al P.C.U.S., vicepreședinte al Con
siliului de Miniștri al U.R.S.S. Re- 
ferindu-se la succesele obținute in 
agricultura sovietică și ia sarcinile 
izvorite din noul Program al 
P.C.U.S. vorbitorul a spus:

Îndeplinind hotărârile Pienarei din 
ianuarie a C.C. al P.C.U.S., oamenii 
muncii din agricultură au repurtat 
în anul în curs o mare victorie: au 
sporit recolta globală și achizițiile 
de stat la cereale și leguminoase. 
La 20 octombrie fuseseră achizițio
nate 3.115.000.000 de puduri de ce
reale și leguminoase. Achizițiile 
continuă și este neîndoielnic că 
cifra achizițiilor indicată de to
varășul N. S. Hrușciov — aproxi
mativ 3.300.000.000 de puduri — va 
fi atinsă.

In lupta dirză pentru cereale, un 
loc de cinste se acordă pe bună 
dreptate păminturilor desțelenite și 
eroilor valorificării lor. Cită drep
tate are Nikita Sergheevici Hrușciov 
cînd afirmă că valorificarea pămin
turilor înțelenite este o mare în
făptuire a eroicului nostru popor! 
Pămînturile desțelenite dau peste 
40 la sută din cerealele marfă. în 
anii trecuți ele au avut rolul prin
cipal în creșterea volumului achizi
țiilor de cereale și în extinderea ba
zei furajere pentru creșterea ani
malelor. Pămînturile desțelenite 
răsplătesc bine munca și fondurile 
cheltuite pentru valorificarea lor. 
Datorită acestor pămînturi, în țara 
noastră a crescut considerabil con
sumul de pîine albă.

Exportul de cereale a crescut. în 
ultimii șase ani s-au vândut 
2.300.000.000 puduri de cereale, din

[or noștri.
st.

A*O’

In continuarea lucrărilor Congre
sului al XXII-lea al P.C.U.S., in 
ședința din dimineața zilei de 24 
octombrie au luat cuvântul: Victorio 
Codovilla, secretar al C.C. al Parti
dului Comunist din Argentina ; Kos- 
tas Koliannis, prim secretar al C.C. 
al P.C. din Grecia ; Tim Buck, se
cretar general al P.C. din Canada; 
Haled Bagdaț, secretarul general al 
C.C. al P.C. din Siria : Saifulay Dia
llo, secretar politic al Partidului 
Democrat din Guineea, președintele 
Adunării Naționale a Republicii 
Guineea. Vorbitcvii au arătat stră
lucitele victorii ale poporului so
vietic, subliniind că Congresul al 
XXII-lea va ocupa un loc de frunte 
in istoria întregii mișcări comuniste 
internaționale. Au luat apoi cuvin- 
tul Serghei Pavlov, prim-secretar al 
C.C. al U.T.CJ- din UJLS.S., Surit- 
din Muhitdinov, membru al Prezi
diului C.C. al P.C.U.S.. secretar al 
C.C. al P.C.U.S.. scriitorul Mihail 
Șolohov: Arvid Pelșe, prim-secretar 
al C.C. al Partidului Comunist din 
Letonia. Leonid Ilicev, șeful secției 
de propagandă și agitație pentru re
publicile unionale a C.C. al P.C.U5, 
a subliniat printre altele că nu 
trebuie confundat prestigiul con
ducătorului cu cultul personalității. 
Partidul, a spus eL face totul pentru 
a exclude posibili ratea reînvierii 
cultului personalității dar el face și 
va face totul pentru a apăra pres
tigiul conducătorilor care iși con
sacră toate forțele poporului, cauzei 
victoriei comunismului.

In ședința de după amiază au luat 
cuvântul: Ebeuezer Zefas Quei, șe
ful delegației Pamdului popular al 
convenției din Republica 
președintele CoasLcuIui municipal 
al orașului Accra: Tîdiani Traore, 
șeful delegației Partidului Uniunea 
Sudaneză din Rrp.riica Mali Fmil 
Loev lien, preșeenteie Partidului Co
munist dm Norvegia Ernest Bur- 
nelle, președintele Partidului Comu
nist din Belgia Rodney Arismendi, 
prim-secretar al CC al P.C. din Uru
guay.

In cuvântul să_ \asili Gradov,

Ședințele

o

satulpreședintele colhozului din ____
Kalinovka, regiunea Kursk, a ară
tat delegaților la Congres cum ob
țin colhoznicii din acest sat produc
ții sporite la hectar.

Nikolai Șvernik, membru al Pre
zidiului C.C. al P.C.U.S., președintele 
Comitetului Controlului de partid 
de pe lingă C.C. al P.C.U.S., a ca
racterizat perioada care a trecut 
duDâ Congresul al XX-lea al 
P.C.U5. ca o „perioadă de adevă
rat triumf al normelor și principii
lor vieții de partid și de stat elabo
rate de Lenin.

Nikolai Șvernik a prezentat unele 
fapte din activitatea criminală a 
celor care au făcut parte din grupul 
antipartinic. Pe baza a numeroase 
documente, a spus el, Comitetul 
controlului de partid a stabilit că 
Malenkov. Molotov, Kaganovici au 
adus mari prejudicii partidului. Ei 
au întinat onoarea de comunist și j 
nu pot rămine în rîndurile P.C.U.S. |

Boris Ponomariov, șeful secției 1 
internaționale a C.C. al P.C.U.S.,’ a 1 
subliniat in cuvântarea sa că pen
tru prima dată în istoria gîndirii i 
marxiste în proiectul de Program ț 
este prezentat tabloul viu al socie
tății comuniste care „va deveni vi- ! 
zibilâ în mod concret în toată reali- I 
tatea și frumusețea ei*.

Luînd cuvîntul. Andrei Kirilenko, 
membru supleant al Prezidiului C.C. 
al P.C.U.S., prim-secretar al Comi
tetului Regional Sverdlovsk 
P.C.U.S., a subliniat victoria 
linii a partidului, declarind că 
menii muncii din regiunea centrală 
a Uralului aprobă in unanimitate 
noul Program al P.C.U.S. — culme 
a gindirii omenești, triumf al în
vățăturii marxist-ieniniste.

Grigori Abramov, prim-secretar 
al Comitetului regional Moscova al 
P.C.U.S., care a luat ultimul cuvân
tul la ședința de marți după-amiază 
a congresului, a declarat că co
muniștii și toți oamenii muncii din 
regiunea Moscova consideră noul 
Program al partidului drept cauza 
lor vitală și scumpă.

din ziua
de 25 octombrie

seC-z ze:

secretar

tre
ats

Ser-

șr leguminoase să fie sporită la 
18—19 miliarde de puduri. Nu în
cape îndoială că se v a lupta cu 
voință și perseverență pentru rea
lizarea acestui țel. pentru a înlocui 
mai rapid culturile puțin produc
tive cu altele având o mare produc
ție ia hectar, pentru a folosi mai 
rațional fiecare hectar de pămint 
arabii, pentru a spori producția la 
hectar a culturilor cerealiere și a 
asigura mecanizarea complexă a 
producției agricole. In această di
recție a apărut o inițiativă bună in 
Ucraina. Republica Ucraina a ex
tins considerabil suprafețele insă- 
mințare cu porumb și mazăre, a 
arnuwiiat experiență in obține» ea 
unor recolte bogate la aceste cul
turi, a înmagazinat o mare canti
tate de semințe.

In ultimii ani. colhozuri, și sov
hozuri dintr-un șir de regiuni ale 
țării au început să semene legu
minoase furajere- Pentru extinde
rea suprafețelor de leguminoase 
furajere trebuie să rezolvăm pro
blema semințeior. Poate că trebuie 
să reflectăm și la organizarea pro
ducției de semințe de leguminoase 
furajere pe scară națională după 
exemplul producției semințelor de 
porumb hibrid și de soi.

N. S. Hrușcicv. Acest lucru 
buie să-l facem nu numai la 
leguminoase, ci și la mazăre.

Ignatov. Adevărat, Nikita * 
gheevici.

N. S. Hrușciov. Trebuie să creăm 
în întreaga țară gospodării produ
cătoare de semințe. (Aplauze).

Insămințăriie de porumb au cres
cut in anul 1961, in comparație cu 
1953, de aproape 7^ ori. Știm cu 
toții că in această privință un merit 
important ii revine lui Nikita Ser- 
gbeevici Hrușciov : el a arătat țării 
uriașa importanță a porumbului, 
a trezit interesul pentru el, și astăzi 
porumbul se cultivă in aproape 
toate regiunile țării. La noi etistâ 
o bază sigură a producției de se
mințe de porumb, au fost cultivați 
hibrizi și soiuri de porumb cate 
dau recolte bogate, s-a creat o noua 
industrie care asigură sovhozurilor 
și colhozurilor semințe calibrate de 
calitate superioară. Aceasta este o 
mare realizare, 
bază materială, 
hozurile n-ar fi 
rească atit de 
cultivate cu porumb și să’ asigure 
pe suprafețe uriașe creșterea recol
tei de boabe și de masă verde.

In continuare, vorbitorul a arătat 
că a fost efectuată o muncă vastă 
pentru îndeplinirea hotărârilor par
tidului CU privire la stimularea 
creșterii animalelor proprietate ob
ștească in colhozuri și sovhozuri. 
In prezent, efectivul de animale 
proprietate obștească din colhozuri 
și sovhozuri cuprinde peste 70 la 
sută din întregul efectiv de vite 
cornute mari. Colhozurile și sovho
zurile au ocupat poziția precumpă
nitoare in producția și achiriționă- 
rile de produse animaliere.

Programul partidului prevede un 
ritm rapid de dezvoltare a creșterii 
animalelor. Producția de carne va 
trebui să crească in primii 10 ani 
de aproximativ trei ori, iar în 20 de 
ani de aproape 4 ori, producția de 
lapte va crește în zece ani de peste 
două ori, iar în 20 de ani aproape 
de trei ori. Va crește considerabil 
efectivul de animale și de păsări.

După calculele Consiliului econo
mic de stat, numărul vitelor cor
nute mari va trebui să ajungă pînă 
în anul 1980 la aproximativ 153-163 
milioane de capete, adică să crească 
de peste două ori în comparație cu 
cel de astăzi.

Ultimul care a luat cuvîntul în 
ședința din după amiaza zilei de 23 
octombrie a fost mareșalul Rodion 
Malinovski, ministrul Apărării al 
U.R.S.S.

Fără o asemenea 
colhozurile și sov- 
putut să-și mă- 
repede suprafețele

In ședința de după amiază a Con
gresului al XXII-lea ai PC-U S. pri
mul care a luat cuvîntul a fost 
P«er Keiheman. secretar general al 
C.C. al P.C. din Ceylon. E a relevat 
că P.C-U.S. ți guvernul URSS. de
pun eforturi permanente pentru 
consolidarea păcii și acordarea de 
ajutor economic statelor care și-au 
cucerit recent independența, subli
niind totodată că poziția conducă
torilor Partidului Muncii din Alba
nia este incompatibilă cu interna
ționalismul proletar. Seria vorbito
rilor este continuată de: Aii Tata, 
prim-secretar al C.C. 
Maroc;
secretar al C.C. al P.C. din Mexic, 
care a
P.C.U.S. „este arma noastră in lupta 
pentru socialism"; Ezekias Papaioa- 
nnu. secretar general al Partidului 
Progresist al oamenilor muncii din 
Cipru; Pedro Saad, secretar gene
ral al C.C. al P.C. din Ecuador; 
Reza Radmaneș, nrim-secretar al 
C.C. al Partidului Popular din Iran; 
Ivan Kairov. președintele Prezidiu
lui Academiei de Științe Pedagogice 
a R.S.F.S.R.

Andrei Gromiko, ministrul Aface
rilor Externe al U.R.S.S. luînd cu
vîntul a subliniat că politica ex
ternă a statului sovietic este pă
trunsă de înaltele idealuri ale păcii.

Gromîko a spus: „Dacă revan
șarzii vest-germani ar încerca să ri
dice mina asupra Uniunii Sovie
tice și a prietenilor ei, în cimitirul 
în care s-ar transforma în acest caz 
Germania occidentală, nici 
mai găsi probabil gropari 
adune rămășițele mașinii ei 
boi și să îngroape cenușa 
care au pus această mașină in func- 
țiune“.

Sîntem 
relații de 
Franța, a 
comitent cu marea atenție pe care

itlll

al P.C. din
Martinez Verdugo, prim-

spus că noul Program al

nu s-ar 
care să 
de răz- 
acelora

pentru dezvoltarea unor 
prietenie cu Anglia și 
declarat Gromîko. Con-

al 
noii 
oa-

țara ncastră a acordat-o și o acordă 
îmtanătăț ni r. derrolrări: relaț”- 

***^5 =3ar- Ezrepet ea
c 2: ț.; = -

L RS.S. și S.U A.
Pavel Satiukov, redactor șef ai 

ziarului ..Pravda", a subliniat prin
tre altele că Programul P.C.U.S. 
marchează o etapă nouă în dezvol
tarea creatoare a marxism-leninis- 
muiui.

ggy SFOKT

Finalele „Cupei Agriculturii"
Programul întrecerilor din regiunile Oltenia, Mureș- 

Autonomă .Maghiară și Galați.
Cea de-a III-a ediție a marii com

petiții sportive de masă „Cupa A- 
griculturii", la care au fost antre
nați numeroși tineri și tinere din 
comunele și satele patriei noastre, 
a ajuns în faza finală. După aproa
pe 3 luni de întreceri pasionante 
desfășurate pe parcursul a 5 etape, 
sportivii și echipele campioane pe 
regiuni se prezintă acum la con
cursurile finale.

Așa după cum am anunțat, fina
lele acestei populare competiții 
sportive se desfășoară în 4 zone. în 
regiunea Galați se vor întrece spor
tivii din regiunile Brașov, Ploiești, 
Dobrogea și Galați; în regiunea 
Oltenia participă campionii regiu
nilor București, Argeș, Banat și Ol
tenia ; în regiunea Mureș-Autono- 
mă Maghiară vor concura repre
zentanții regiunilor Iași, Suceava. 
Bacău și Mureș-Autonomă Maghia
ră. întrecerile finale din zona re
giunii Crișana s-au desfășurat în 
urmă cu două săptămâni. Aici au 
participat sportivii din regiunile 
Cluj, Hunedoara, Maramureș și Cri
șana, prilejuind dispute pasionan
te. Dar, despre aceste întreceri vom 
reveni.

în zonele din regiunile Mureș- 
Autonomă Maghiară și Oltenia în
trecerile finale se vor desfășura la 
sfîrșitul acestei săptămîni, respec
tiv în zilele de sîmbătă 28 și du
minică 29 octombrie, iar în zona 
din regiunea Galați, întrecerile fi
nale au fost amînate pentru zilele 
de 11 și 12 noiembrie.

în vederea acestor concursuri, 
comisiile de organizare au făcut 
pregătirile necesare, astfel ca în
trecerile finale să se poată desfă
șura în cele mai bune condiții. De 
asemenea, sportivii și echipele fi
naliste s-au pregătit cu atenție, 
fiind animați de dorința de a ob
ține rezultate tot mai bune.

Aspecte și rezultate
Bazele sportive din orașul Giur

giu, regiunea București, au găzduit 
zilele acestea 
cadrul etapei 
Agriculturii", 
fotbal, popice, atletism și trîntă. La 
aceste întreceri au participat nume
roși sportivi și sportive din raioa
nele regiunii București, 
clasat pe primele locuri în etapele 
pe raion și interraională.

De un frumos succes s-au bucurat 
jocurile <je fotbal, care s-au desfă- 

pe szadicrzil .V;—xria* din )o- 
preze_,a unui nunisr 

mare de spectatori. Cei prezenți au 
apreciat întrecerea finală dintre 
echipa mecanizatorilor de la S.M.T. 
Riioasa (raionul Tr. Măgurele) și 
formația colectiviștilor din comuna 
Stănești (raionul Giurgiu). Victoria

întrecerile finale din 
regionale a „Cupei 
la disciplinele volei,

care s-au

*-rat 
calitate.

„Construcții agrozootehnice in țările

La Institutul Agron N. Băl-
cescu' din Capitală deschis
miercuri dimineața Expoziția cu pri
vire la construcțiile agrozootehnice 
in țările membre C.A.E.R. Ea a fost 
organizată la propunerea Comi
siei permanente pentru construcții, 
C.A-E.R., cu ocazia consfătuirii spe
ciale In această problemă, ținută la 
Sofia, in luna octombrie I960. Expo
ziția a fost prezentată tn R.D. Ger
mană, iar din țara noastră va fi tri
misă in R.P. Polonă.

In cadrul expoziției sînt prezen
tate numeroase proiecte ți fotografii 
de ferme cu noua tehnologie de creș
tere a animalelor cu un grad avan
sat de mecanizare, complex de tip 
industrial pentru creșterea porcilor 
în construcții combinate sau in con
strucții ieftine-provizorii dar cu me
canizare superioară, construcții aui- 
coie cu capacitate de 5.000 de păsări 
cu mecanizare interioară, construcții 
pentru păstrarea și prelucrarea pro
duselor agricole (combinate viticole, 
silozuri, stații de calibrat porumb 
etc.).

La expoziție se vede și cum se pot 
folosi materiale locale eficiente ca 
și materiale plastice pentru sere ?l 
răsadnițe.

Sînt prezentate aci citeva variante 
de soluționare a sistematizării cen
trelor de producție din mediul ru
ral și zonarea raională a acestora. 
De asemenea, pot fi admirate 2 ma
chete — una pentru un mare com
plex zootehnic, alta a unei stațiuni 
de mașini și tractoare model, ca de 
pildă S.M.T. Horia, regiunea Dobro
gea. sau S.M.T. Freidorf, regiunea 
Banat.

Țara noastră prezintă fotografii și

De?voltarea pisciculturii 
în R. D. Vietnam

Guvernul R.D. Vietnam, acordând 
deosebită atenție lărgirii bazei a-o

limerrtare a populației tării, atribuie 
un rol important planurilor anuale 
de dezvoltare a pisciculturii. Nume
roase cooperative agricole de pro
ducție au construit eleștee. In pre
zent suprafața apelor unde se reali
zează o piscicultura planificată se 
ridică la 80.000 ha., fiind de peste 
două ori mai mare decît anul trecut. 
Piscicultura asigură o creștere în
semnată a volumului de alimente, 
iar cooperativelor agricole de pro
ducție venituri importante.

proiecte de construcții pentru creș
terea animalelor, combinate avicole 
ca cel de la Crevedia, regiunea 
București, combinate viticole ca cel 
de la Tohani, regiunea Ploiești, fa
brici de nutrețuri combinate, con
strucții de gospodării de stat și 
S.M.T.-uri etc.

Și iată acum localitățile unde se 
vor desfășura întrecerile finale. în 
regiunea Mureș-Autonomă Maghia
ră, concursurile vor avea loc în 5 
comune. în comuna Șardul Miraju
lui vor avea loc întrecerile finale 
de trîntă și gimnastică, în comuna 
Vărgata se vor întrece echipele de 
fotbal și handbal feminin, în co
muna Miercurea Niraj sînt progra
mate întrecerile de atletism, oină, 
și popice, la Găiești vor avea loc 
jocurile de volei feminin, iar la 
Troița se vor întrece echipele de 
handbal masculin și volei mascu
lin. Deschiderea festivă a întreceri
lor finale va avea loc astăzi vineri * 
27 octombrie, la baza sportivă din 
Găiești, care a fost special amena
jată în acest scop.

în regiunea Oltenia întrecerile 
finale se vor desfășura în raionul 
Calafat. Astfel, în comuna Basarabi 
vor avea loc jocurile de fotbal, în
trecerile de gimnastică și ciclism, 
la Poiana Mare se vor desfășura 
întrecerile de trîntă, volei și hand
bal, iar la Calafat sînt programate 
concursurile de popice, oină si 
atletism.

întrecerile finale din zona regiu
nii Galați se vor desfășura, de ase
menea, în 5 comune. Astfel, la 
Ivești vor avea loc concursu
rile de atletism și jocurile de 
fotbal, la Liești sînt programate 
întrecerile de trîntă și gimnastică, 
în comuna Tudor Vladimirescu se 
vor ține jocurile de volei și oină, 
în comuna Vameș întrecerile de 
popice și ciclism, iar la Nănești vqF 
avea loc jocurile feminine și mas^ 
culine de handbal.

Așteptate cu mult interes, între
cerile finale vor prilejui, desigur, 
dispute pasionante, la capătul că
rora cei mai buni concurenți vor 
urca pe podiumul învingătorilor.

M. LERESCU

de la etapa regională 
a revenit echipei Tractorul—S.M.T, 
Riioasa, cu 4—1 (3—0).

Cu mult interes 
și întrecerile de 
sportivă care este 
drăgită de tinerii 
satele regiunii București. La aceste 
întreceri, o frumoasă comportare au 
avut colectiviștii din comunele Radu 
Negru (raionul Călărași) și Arsache 
(raionul Giurgiu). Astfel, reprezen
tanții comunei Radu Negru au cu
cerit 4 titluri de campioni regionali, 
prin: Tudor Bnioe. Ion Zeicu, Vasile 
Buiac și Ion Cișmoșn. iar sportivii 
din comuna Arsache au cîștigat 3 
titluri de campioni regionali, prin : 
Vasile Sfetcu, Eugen Găină și Ma
rin Gărăgău.

Deosebit de pasionante au fost și 
jocurile de volei, ca și întrecerile 
de atletism și popice. Titlul- de cam
pioană regională la întrecerile femi
nine de volei a revenit 
Flacăra-G.A.C. Andrășești 
Slobozia), care a întrecut în finală, 
cu 2—1, formația Unirea-Fundulea, 
iar la băieți, pe primul loc s-a clasat 
echipa Unirea-Videle. La întrece
rile de popice, primul loc a fost o- 
cupat de echipa Infrățirea-G.A.C, 
Bolintin Vale (raionul Titu).

au fost urmărite 
trîntă, disciplină 
tot mai mult în- 
din comunele și

echipei
(raionul

TRAIAN BARBALATA 
corespondent

In Fl. P. D. Coreeană tineretul 
valorifică noi pămînturi

Tineretul din R.P.D. Coreeană pă
șește în primele rînd.uri ale 
pentru valorificarea de noi 
turi.

După cum relatează presa, 
cesta, în provincia Hvanhe 
cu participarea activă a tineretului, 
au fost valorificate 13.000 tenbo. In 
total pînă la sfîrșitul anului în pro
vincie vor fi valorificate 30.000 tenbo 
de pămînturi noi. Tineretul din ora-

mișcării 
pămin-

anul a- 
de sud,

Calitatea pe
(Urmare din pag. l-a)

toriștii au executat arături și discu- 
iri repetate, iar ziua au însămînțat.

După cum ne transmite tov. Sbîr- 
ciog Ion, membrii gospodăriilor co
lective din Bulgăruș, au reușit să ter
mine insămințatul griului la 19 oc
tombrie, adică cu 3 zile mai devreme 
decît și-au propus

O grijă deosebită au acordat bu
nei pregătiri a terenului și însămîn- 
țărilor și membrii gospodăriilor co
lective din Biled și Sînnicolaul 
Mare. La prima gospodărie, s-a 
terminat insămînțatul griului pe 833 
de ha, iar la cea de-a doua pe 835 
hectare.

Și în celelalte gospodării colective 
din raion insămînțatul griului s-a 
desfășurat cu avînt crescînd.

Pînă în zilele trecute, aproape 90 
Ia sută din suprafața planificată cu 
griu a fost insămințată.

Grijă pentru fertilizarea 
solului

In dorința de a asigura o recoltă 
bogată în anul viitor, consiliile de 
conducere ale gospodăriilor agricole

șui Nampho (provincia Phenanul de 
sud) și din satele învecinate și-a luat 
angajamentul ca pînă la sfîrșitul a- 
nuiui să termine valorificarea a 
1 500 tenbo de pămmt, pe care se 
vor face plantații pomicole și amelio
rarea a 2.000 tenbo de pămînturi să- 
răturoase de pe litoralul Mării Gal
bene. în total, în cursul septenalului 
(1961 — 1967) pe pămînlurile sărătu- 
roase de pe litoral urmează să se va
lorifice 50 000 tenbo.

primul plan
colective din comuna Dagîța, raio
nul Negrești, regiunea Iași au luat 
din vreme măsuri pentru a se încor
pora sub brazdă cit mai mari canti
tăți de gunoi de grajd.

Din cele 105 hectare planificate 
pentru însămînțat cu grîu la gospo
dăria colectivă din satul Bălușești, 
o mare parte au fost fertilizate «11 
gunoi de grajd. La cea din satul Pis
cul Rusului, din 44 ha planificate 
pentru însămînțat, 30 de ha au fost 
îngrășate tot cu îngrășăminte orga
nice, iar la cea din satul Mînăstirea, 
din cele 101 ha. planificate pentru 
însămînțarea griului, pe 26 ha ce s-au 
dovedit în acest an mai puțin fertile, 
colectiviștii au transportat și încor
porat însemnate cantități de gunoi 
de grajd. Acțiunea continuă.

Mecanizatorii din brigada a VII-a 
de la S- M T. Negrești condusă de 
tov. Constantin Grapă, care deser
vește aceste gospodării colective — 
ne scrie corespondentul nostru Ion 
Trifan — s-au îngrijit să regleze 
bine semănători le, ca astfel semin
țele să fie repartizate uniform și la 
o adîncime corespunzătoare, asigu- 
rînd astfel numărul normal de boabe 
germinabile la hectar — condiție 
principală pentru obținerea unei re
colte mari în anul viitor.
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